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pROTESTA LABORAL
Els treballadors, en contra de la mesura 
d’acomiadar personal, han fet accions 
reivindicatives per salvar les places

 La plantilla pressiona per evitar acomiadaments

En el moment de tancar aquesta 
edició, els treballadors de l’Ajun-
tament acceptaven en assemblea 
l’última proposta del govern mu-
nicipal per no eliminar dos dels 
llocs de feina que tenia previst 
rescindir a final d’any. El con-
sistori mantindrà una plaça de 
funcionari interí i  prorrogarà un 
contracte a la brigada “a canvi 
d’un seguit d’esforços per part 
de la plantilla com la reducció 
de la partida per a formació i el 
fet que les persones que surtin 
beneficiades a la valoració dels 
llocs de treball cobrin els aug-
ments corresponents a partir de 
l’1 de juliol”, ha avançat la Coor-
dinadora de Personal.
El govern va plantejar en una pri-
mera trobada amb els sindicats la 
possibilitat de mantenir els llocs 
de treball rebaixant les retribuci-
ons variables dels empleats, una 
proposta que els treballadors van 

qualificar de “xantatge i presa 
de pèl” mentre van instar els re-
gidors a reduir-se els salaris i a 
eliminar els càrrecs de confiança. 
En aquest sentit, el president de 
l’Àrea Econòmica, Joan Maresma 
(CiU), ha assenyalat que el capí-
tol de personal s’ha disminuït en 
51.000 euros al pressupost del 
2012 i ha remarcat que “l’esforç 
més important l’han fet els po-
lítics amb un estalvi del sou de 
30.000 euros” | LR
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El govern defensa la rebaixa de l’estructura organitzativa com una mesura d’austeritat necessària per fer front a la situació de crisi

El pressupost del 2012 baixa més de dos 
milions euros respecte l’actual exercici 

úLtim pLE dE L’Any

El pressupost inicial de l’Ajun-
tament per al 2012 serà de 
33.322.367 euros, una xifra lleu-
gerament inferior a la de l’exercici 
actual de 35.434.000 euros. En el 
moment de tancar aquesta edició 
es feia a la Casa de la Vila el debat 
pressupostari. Segons ha avançat a 
La Veu el president de l’Àrea Eco-
nòmica, Joan Maresma (CiU), es 
tracta d’un pressupost “auster, 
realista, equilibrat i socialment 
just”. 
L’objectiu del govern (PSC-CiU) 
és garantir la prestació dels serveis 
igual que quan no hi havia crisi. 
“Ho podrem fer perquè hem 
rebaixat l’estructura organitza-
tiva”, ha assenyalat l’edil alhora 
que ha anunciat la creació d’una 
comissió tècnico-política que treba-
llarà el pressupost al llarg de l’any 
i que analitzarà totes les despeses 
amb la missió de estalviar, ha dit. 
Baixada generalitzada. Per àrees 

la que més puja és la Social i, en 
particular, Serveis Socials, amb 
un increment d’un 4,9%. “El 
servei d’atenció domiciliària 
s’incrementa en 50.000 euros 
i, en comparació amb munici-
pis com ara Ripollet, on hi ha 
la mateixa població, destinem 
gairebé el doble a aquest àm-
bit”, ha explicat el responsable de 
l’Àrea Econòmica. 
L’Àrea Interna també puja un 
1,08%, mentre que la Territorial, 
l’Econòmica i la de Presidència 
baixen, així com els pressupostos 
dels organismes autònoms, l’IME 

i Montcada Comunicació. La pre-
visió d’ingressos per a l’any vinent 
fixada pel govern és de 10.700.000 
euros provinents dels impostos que 
pagarà la ciutadania; 12.700.000 
en concepte d’activitats econòmi-
ques; i prop de 8 milions vindran 
d’altres administracions –1 mi-
lió menys que al 2011. L’apartat 
d’inversions previstes –més de 
2 milions– es finançaran via crè-
dit i es destinaran, entre d’altres 
actuacions, a la remodelació del 
carrer Carril, al Pla de barris de 
la muntanyeta Can Sant Joan i a 
l’asfaltat de carrers. Segons afirma 
Maresma, el nivell d’endeutament 
de l’Ajuntament és baix, del 37%, 
quan el límit que marca la llei és 
del 110%.

L’oposició. ICV-EUiA, PPC, Ciu-
tadans i Esquerra han avançat a 
La Veu que no donaran suport a 
la proposta econòmica de l’equip 
de govern per al 2012. La coali-
ció ecosocialista considera que els 
pressupostos intenten confondre a 
la ciutadania “plantejant una re-
ducció global del 6% quan l’únic 
que fan és deixar d’incloure al-
gunes transferències d’altres ad-
ministracions”, ha dit el seu por-
taveu, Josep Maria González, qui 
també ha criticat “un fals estalvi 
en l’àrea de Presidència passant 
partides per valor de mig milió 
d’euros a l’Àrea Social”.
El PPC també s’ha mostrat dis-
conforme amb el pressupost del 
govern, una proposta que la seva 
portaveu, Eva García, qualifica 
“d’impròpia, injusta i irreal, 
amb molt poc esforç de con-
tenció i amb prioritats equivo-
cades”. El grup popular s’oposa 
a l’acomiadament de personal de 
l’Ajuntament i insta socialistes i 
convergents a rebaixar-se el seu 
sou i el dels càrrecs de confiança 

“perquè els funcionaris ja han 
demostrat sobradament la seva 
solidaritat en temps de crisi”. Per 
la seva banda, l’edil de C’s, Carmen 
Romero, ha lamentat “la manca 
de transparència i la incapacitat 
del govern per dur a terme una 
bona gestió dels diners públics”. 
Ciutadans insta el PSC i CiU a 
dissenyar un pla “per reduir el 
deute amb els bancs, controlar 
la despesa i potenciar l’ocupació 
amb ajuts a les Pimes i els autò-
noms”. Esquerra també ha criticat 
la gestió de socialistes i convergents 
en considerar que “no preveuen i 
no planifiquen; tampoc sabem 
on aplicaran retallades i quines 
seran les aportacions d’altres ad-
ministracions, tot plegat no ens 
transmet confiança”, ha explicat 
la regidora Marta Aguilar, qui ha 
demanat al govern que sigui cons-
cient de la situació actual “ja que 
hores d’ara no ho sembla”. 

Pilar Abián/ Sílvia Alquézar | Montcada

La proposta del govern 
de reduir el capítol de 
personal ha generat el 
malestar de la plantilla 
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Notícies LAFARgE
La cimentera afirma que ha acbat 
el pla de mesures destinades a 
reduir la contaminació acústica

pàg. 6
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ENTREVISTA 
M. Carmen González (CiU) vol 
garantir una bona atenció als 
usuaris de Serveis Socials

pàg. 8

LLEi dE BARRiS

El programa de subvencions finançat des del 2005 a través de la Generalitat i el consistori finalitza el pròxim 31 de desembre

L’Ajuntament posa la Ribera com a exemple 
d’èxit en la intervenció a l’espai públic i privat

A data 31 de desembre acabarà 
el projecte de millora integral de 
la Ribera finançat a través de la 
Llei de barris. Es tanca una etapa 
que va arrencar al 2004, quan van 
coincidir en el temps les reclama-
cions del veïnat del sector, que de-
manaven un barri digne i denun-
ciaven la manca de neteja, civisme 
i seguretat ciutadana –inquietuds 
que van desembocar en la creació 
de la Taula Cívica– i el projecte 
de millora integral del barri del 
govern municipal que, un any 
després, va rebre el finançament 
de la Generalitat –en un 50%– a 
través de la seva incorporació a la 
Llei de barris del 2005. Set anys 
després, l’Ajuntament fa un balanç 
positiu de la feina feta, mentre que 
el veïnat es mostra neguitós sobre 
el futur de la Ribera, un barri on 
conviu una quarantena de nacio-
nalitats.

“El barri ha canviat un 100% 
des del punt de vista urbanístic 
i també social, sobretot arran la 
creació del centre cívic”, ha ma-
nifestat el regidor delegat del Pla 
Integral, Jonathan Martín (PSC), 
qui ha indicat que l’equipament 
del carrer Llevant, que al llarg 
d’aquests anys ha dut a terme mol-
tes activitats de caire integrador, 
“esdevindrà com qualsevol cen-
tre cívic de la Xarxa, però sense 
deixar de banda que es troba en 
un barri multicultural”. El direc-

tor del projecte, Albert Barenys, 
ha explicat que el Pla es dividia en 
quatre objectius i que tres s’han as-
solit: la remodelació de l’espai pú-
blic –que ha consistit en la millora 
de l’avinguda i la plaça de la Ri-
bera i els carrers Llevant i Horts–; 
la creació d’un equipament públic 
i la realització de programes de 
regeneració social. “El quart ob-
jectiu, la intervenció en l’espai 
privat, s’ha assolit al 50%, però 
és una bona xifra donada la 
complexitat del procés”, ha indi-
cat Barenys, que ha destacat l’es-
forç que ha fet l’Ajuntament “per 
cobrir la morositat i donar ajuts 
complementaris a banda de 
la Llei de barris, que ha pagat 
íntegrament el consistori i que 
pugen a uns 52.000 euros”. La 
inversió prevista a la Ribera per 
a aquests anys era de 10 milions 
d’euros, però se n’hi han dedicat 7, 
ja que la reserva inicial es feia pen-
sant que totes les comunitats apro-
fitarien els ajuts per fer obres però 
finalment han estat 21 els blocs de 
pisos que s’han afegit a la convoca-
tòria, dels 41 existents al barri.

Opinió veïnal. “Des del punt de 
vista urbanístic, la Ribera és 
una altra però tota la feina so-
bre convivència i cohesió social 
que havíem encetat des de la 
Taula Cívica s’està diluint”, opi-
na Margarita Legaza, qui viu al 
barri des de fa 38 anys i una de les 
fundadores de la Taula Cívica de 
la qual actualment està desvincula-
da. Aquesta veïna també creu que 
el Centre Cívic “està perdent pis-
tonada” i suggereix que l’Ajunta-
ment l’aprofiti per portar-hi serveis 
municipals que a hores d’ara s’ofe-
reixen en oficines llogades. “Al 
barri se li ha rentat la cara, però 

hi ha problemes que no s’acaben 
de resoldre, com el clavegueram 
o el mal estat de les voreres”, opi-
na el president de l’AV, Jaime Im-
bernón, qui considera que, des del 
punt de vista social, “la població 
immigrant encara no es relacio-
na amb l’autòctona”.  
De l’equipament del carrer Lle-
vant han sorgit diverses inicia-
tives i s’han creat una vintena 
d’entitats, la majoria de persones 
estrangeres, com Paquistan Cul-
tural. “Les associacions no pas-
sem pel nostre millor moment 
perquè no hi ha gaire ajuts” 
opina el seu president, Muhamad 
Rashid –també membre de la 
Taula Cívica– qui, d’altra banda, 
considera que, si bé la Ribera ha 
millorat a nivell urbanístic, “que-
da feina a fer sobre civisme, 
perquè hi ha alguns veïns que 
no respecten els espais comuns, 
com ara les zones verdes, o fan 
soroll al carrer fins ben entrada 
la nit”.

Silvia Díaz | La Ribera

Fo
to

s:
 s

an
ti

 r
o

m
er

o

Tant l’espai públic com bona part de les façanes dels blocs de pisos presenten s’han millorat amb la inversó de la Llei de Barris i els veïnat

 

El gruix central dels diners de la 
Llei de barris s’ha dedicat a la 
rehabilitació dels blocs de pisos, 
a les quals s’han destinat 5,7 
milions –el 30% l’han aportat els 
veïns de les 21 comunitats que 
han decidit fer obres. El consis-
tori ha hagut d’avançar 228.592 
euros per cobrir la morositat dels 
propietaris que no han fet front a 
la seva part. “Ha estat una gran 
oportunitat per al veïnat i totes 
les comunitats que realment han 
estat interessades a fer obres les 
han dut a terme”, ha expressat 
el regidor del projecte, Jonathan 
Martín. Margarita Legaza, pre-
sidenta d’una de les comunitats 
que ha fet reformes, s’ha mostrat 
satisfeta per aquesta possibilitat: 
“Conec propietaris que s’han 
penedit de no haver aprofitat 
l’ajut”. 
L’AV de la Ribera, però, va topar 
des del principi amb la fórmula 
de pagament de les reformes. 
“Hi ha hagut enfrontaments a 

les comunitats i alguns veïns 
han tingut moltes dificultats per 
assumir la part que els correspo-
nia”, explica el president, Jaime 
Imbernón. El director del projec-
te, Albert Barenys, reconeix que 
quan va començar el Pla Integral, 
al 2005, “potser va haver algun 
malentès, però els propietaris 
dels pisos havien d’assumir una 
part del cost perquè així ho exi-
gueix la Llei de barris” | SD

La meitat dels blocs de pisos han fet obres

L’AV creu que al barri 
‘se li ha rentat la cara’ 
però que, des del punt 
de visita social, queda 
molta feina a fer
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L’Ajuntament de Montcada i 
Reixac i l’Institut Català d’Assis-
tència i Serveis Socials (ICASS) 
s’han posat a treballar conjunta-
ment perquè la residència per a 
la gent gran i centre de dia Les 
Vinyes, projectada al sector de 
la Rasa del barri de Mas Ram-
pinyo, sigui una realitat durant 
el primer semestre del 2014. El 
primer pas serà actualitzar l’estu-
di de viabilitat de l’equipament  i 
posar en marxa el procediment 
administratiu per a la seva cons-
trucció. Així ho van acordar 
l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), i la directora general de 
l’ICASS, Carmela Fortuny, en la 
reunió que van mantenir el pas-
sat 16 de desembre a Barcelona. 

Compromisos. Segons fonts mu-
nicipals, la representant de la 
Generalitat va confirmar la vo-
luntat de mantenir el conveni 
que garantirà la concertació del 
95% de les places de residència 
i centre de dia, un element indis-

pensable perquè el projecte sigui 
viable. “Creiem que és molt 
important començar a treba-
llar conjuntament per iniciar 
el procés de licitació i construc-
ció de Les Vinyes amb l’objec-
tiu que la residència sigui una 
realitat el més aviat possible”, 
ha dit Pérez. 
Una delegació municipal, for-
mada per l’alcaldessa i el primer 
tinent d’alcalde, Joan Maremsa 
(CiU), es va reunir ara fa dos 
mesos amb el conseller de Benes-
tar Social i Família, Josep Lluís 
Cleries, el qual va confirmar la 
predisposició de l’executiu català 
a seguir endavant amb la cons-
trucció del nou servei a la ciutat. 
L’Ajuntament va signar l’any 
2006 un conveni amb el govern 
tripartit de la Generalitat per do-
tar a Montcada de l’equipament 
sociosanitari, del qual ja es va fer 
l’avantprojecte. La proposta va 
nèixer fa més de sis anys a pe-
tició d’un grup de veïns que va 
expressar al consistori aquesta 
necessitat.

Silvia Alquézar | Redacció

RESidÈnCiA i CEntRE dE diA LES VinyES

Les administracions acorden actualitzar l’estudi de viabilitat

primeres passes per 
fer el projecte realitat

La Favmir reprendrà les protestes a 
favor de la sanitat pública al gener

REtALLAdES SAnitÀRiES

Membres del moviment veïnal del municipi s’afegeixen al grup ‘iaioflautes’ sorgit a Barcelona

“Volem les urgències, no volem 
un taxi” és un dels últims lemes 
dels membres de la Federació 
d’Associacions de Veïns (Favmir) 
en les darreres manifestacions a 
favor de la sanitat pública, en re-
ferència al servei de transport que 
el govern local té previst habilitar 
per desplaçar els usuaris que ne-
cessitin anar a urgències al CUAP 
de Cerdanyola-Ripollet a partir de 
la mitjanit i no disposin de mitjà 

per desplaçar-s’hi. Al tancament 
d’aquesta edició, la Favmir orga-
nitza el 22 de desembre l’última 
mobilització del 2011 fins a la 
Casa de la Vila, coincidint amb la 
celebració del Ple, i amb l’objectiu 
de reprendre les accions al gener. 
L’1 de desembre va tallar la C-17 
i el dia 15 va fer una manifestació 
al centre.

Moviment ‘iaioflautes’. Membres de 
la Favmir i veterans del moviment 

veïnal del municipi s’han afegit al 
col·lectiu de jubilats batejats com 
‘iaioflautes’ sorgits de l’11-M a 
Barcelona i rodalies. El grup, que 
es va constituir el 15 de novembre, 
té com a objectiu fer accions en de-
fensa de l’Estat del benestar i de les 
polítiques socials assolides al llarg 
de la democràcia. La revista Inter-
viú li dedica un ampli reportatge en 
la seva última edició. El col·lectiu 
s’està donant a conèixer a través 
de les xarxes socials. 

Silvia Díaz | Montcada

La tancada al CAP per passar-hi la nit, com la que va tenir lloc el dia 15, es continuarà fent passades les festes nadalenques
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EntREViStA

“En temps de crisi hem de garantir els serveis 
als més vulnerables i, fins i tot, incrementar-los”
M. carmen González assumeix, per segon mandat consecutiu, la responsabilitat de les regidories de Serveis Socials i Salut pública i consum
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M. Carmen González (CiU) és 
la responsable de Serveis Socials 
i Salut Pública i Consum des del 
2007. En aquest segon mandat 
al front d’aquestes regidories la 
seva prioritat passa per donar 
una bona atenció a la ciutadania 
però especialment a aquells que 
més ho necessiten.

-Quines són les principals fi-
tes que es planteja el govern a 
l’àmbit de Serveis Socials?
En temps de crisi hem de mante-
nir els serveis que prestem i, fins i 
tot, incrementar-los. Em refereixo 
a l’atenció a domicili per a les 
persones depenents, gent gran, 
infants i adolescents que són els 
col·lectius més vulnerables. 
-Amb quina realitat conviu a 
diari Serveis Socials?
Tenim moltes urgències socials, 
famílies amb manca de recursos 
per a tot, des de menjar, fins a 
habitatge passant per consums 
necessaris com l’aigua i la llum. 
No tenir feina és el pitjor que li 
pot passar a la gent i són moltes 
les persones que ens arriben en 
situació desesperada i intentem 
ajudar-les en tot allò que podem. 
-Els canvis que ha introduït la 
Generalitat a la Pirmi han fet 
agreujar la situació?
Que nosaltres sapiguem, a Mont-

cada hi ha sis famílies que l’han 
deixat de cobrar des de l’agost, 
dues de les quals per estar fora 
del país. El problema és que 
ara ja no se’n concedeixen amb 
caràcter d’urgència i les persones 
que no estan cobrant res venen a 
nosaltres a demanar-nos ajut, per 
això hem hagut d’incrementar la 
partida destinada a aquests casos 
tant en l’actual exercici com en el 
pressupost de l’any vinent.

-Serveis Socials disposa de prou 
personal i recursos per atendre 
les necessitats de la població?
Pel que fa a personal crec que sí 
ja que és el departament que més 
ha crescut de l’Ajuntament i fins i 
tot tenim una bossa de treball per 
garantir l’atenció domiciliària. I 
des d’un punt de vista econòmic, 
hem augmentat el pressupost per 
a l’any vinent per poder donar 
resposta a les urgències socials 
que comentava abans. Tot i així, 
crec que no tot són diners, també 
disposem d’altres vies per ajudar 
els nostres usuaris, com ara as-

sessorant-los a l’hora de tramitar 
beques o altres tipus de subven-
cions. 
-Quin és el perfil d’usuari de Ser-
veis Socials?
Malgrat la creença popular que 
només hi venen immigrants, això 
no és cert, és una falàcia, hi ha 
molts usuaris autòctons. El que 
sí és cert és que hi ha gent que 
té reticències a anar a Serveis So-
cials perquè l’equipara amb bene-
ficiència i això no és així. Aquest 
és un servei per a tota la població 
i, igual que tenim un metge de fa-
mília, ens hauríem d’acostumar 
a tenir el nostre treballador so-
cial de referència perquè ens as-
sessori quan ho necessitem.
-En l’àmbit de la salut, creu 
que el projecte d’un nou CAP 
resoldrà les mancances que té 
el municipi?
Penso que un nou CAP al centre 
és recomanable per poder aten-
dre millor la població. La nostra 
proposta també passa perquè 
sigui un centre que compti amb 
especialistes.  
-I amb urgències nocturnes?
Això ja és més difícil perquè la Ge-
neralitat n’ha tancat una seixante-
na i no té la intenció de fer marxa 
enrere en la seva decisió.
-Així, no hi res a fer?
Crec que el que hem de fer és se-
guir negociant perquè és d’aquesta 

manera que hem anat aconseguint 
coses. Primer, que el CAP no es tan-
qués a les 20 sinó a les 0h. Després 

amb el compromís de potenciar 
l’atenció a domicili i de comptar 

amb una ambulància al centre du-
rant tot el dia.
-Hi haurà més retallades?
Sóc optimista i crec que no, que ha 
estat un fet conjuntural i que les llis-
tes d’espera s’agilitaran. 
-Algun altre objectiu per al 
nou mandat?
Conscienciar els propietaris 
d’animals de companyia sobre la 
responsabilitat que tenen en man-
tenir neta la via pública tant per 
raons d’higiene com per civisme.

Pilar Abián | Redacció

“Tenim força urgències 
socials de famílies que, 
per manca de feina, 
no tenen cobertes les 
necessitats bàsiques”

“Crec que no hi haurà 
més retallades en 
sanitat i que les llistes 
d’espera s’agilitaran”

González opina que la construcció d’un nou CAP al centre permetrà atendre millor la població

06
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Crear projectes estratègics per 
incrementar la competitivitat, 
fomentar les relacions entre les 
firmes, incrementar la implicació 
dels empresaris i prestar serveis 
de valor afegit són alguns dels 
avantatges de comptar amb una 
associació d’empresaris, tal com 
van explicar els ponents de la 
trobada que Promoció Econòmi-
ca va organitzar el passat 15 de 
desembre al centre de serveis de 
la Ferreria. 
Una trentena d’empresaris del 
municipi hi va participar, amb l’ob-
jectiu d’analitzar les potencialitats 
i els inconvenients de la iniciativa. 
“Creiem que l’associacionisme 
és important per tal de treballar 

tots en la mateixa línia”, va dir 
el regidor del departament, Joan 
Carles Paredes (CiU).

Curs per a administratius. Promo-
ció Econòmica acollirà un curs 
de formació d’administratiu co-

mercial per a aturats que comen-
çarà al gener i tindrà una durada 
de 240 hores. Els interessats a 
participar-hi han d’estar aturats i 
inscrits al SOC i la preinscripció 
cal efectuar-la al web d’aquest or-
ganisme.

pROmOCiÓ ECOnÒmiCA

El Servei d’ocupació de catalunya ha obert la inscripció d’un curs d’administratiu comercial

Silvia Díaz | La Ferreria

Empresaris posen en comú la seva 
opinió sobre l’associacionisme

Moment de la jornada dedicada a la creació d’una associació d’empresaris al municipi
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Lafarge assegura que ha acabat el 
pla per reduir les emissions de soroll

mEdi AmBiEnt

L’ajuntament puntualitza que encara hi ha dos punts de control acústic pendents d’analitzar

Lafarge ha anunciat que ja ha 
completat les mesures per a la re-
ducció del soroll iniciades al 2010 
per adequar-se a la normativa mu-
nicipal. Segons la cimentera, les 
millores han suposat una inversió 
total propera als 200.000 euros. 
Les principals actuacions imple-
mentades han consistir a instal·lar 
silenciadors en diferents ventila-
dors i el tancament d’edificis, en-
tre d’altres.
“Ens podem vanagloriar de te-
nir una fàbrica puntera i una 
de les més competitives del sec-
tor del ciment europeu pel que 
fa a la reducció d’emissions”, 
ha afirmat Vicente Pedro, direc-

tor de la planta. Amb la finalit-
zació d’aquest pla de reducció 
d’emissions acústiques, Lafarge 
Cementos assegura que ha com-
pletat la quarta fase d’actuacions 
del programa de millora mediam-
biental que es desenvolupa a la 
fàbrica des de 1995. 

Resposta municipal. L’Ajuntament, 
però, ha puntualitzat que, si bé 
l’empresa ha complert amb una 
part de les mesures, encara hi ha 
dos punts de control acústic pen-
dents d’analitzar. D’altra banda, el 
consistori va denegar a mitjan de 
novembre la petició de la factoria 
d’ampliar un any més la pròrroga 
per adequar-se a la normativa que 

estableix uns límits d’emissions 
màxims de 60 decibelis de dia 
i 50 de nit amb l’argument que 
això significaria perllongar les 
molèsties que pateixen els veïns 
més propers a la cimentera.
L’AV de Can Sant Joan també 
han respost l’anunci de la ci-
mentera recordant-li que hi ha 
mesures que encara no ha com-
plert. “Lafarge no s’ha de va-
nagloriar de res, tot el que està 
fent és obligada per llei i per la 
pressió veïnal”, ha dit el porta-
veu de l’entitat, José Luis Cone-
jero, tot afegint “el que ha de fer 
la cimentera és deixar de con-
taminar perquè seguim patint 
sorolls i emissions de pols”.

Pilar Abián | Redacció

 

> Més empreses al programa Suma’t
Dos joves més faran pràctiques externes en 
el marc del programa ‘Suma’t’. El 30 de no-
vembre va cloure el termini perquè les em-
preses interessades contractessin alumnes 
d’aquest projecte de Promoció Econòmica 
amb la incorporació de la firma Tots a taula, 
dedicada a l’àmbit culinari. El programa es va 
posar en marxa al febrer i les empreses que 
hi participen són Vinissimus, Més que lleure 
–amb dos joves que treballen al menjador de 
l’escola Font Freda–, Lafarge, Dicomol, Gremi d’Hostaleria, Standard Hidràu-
lica, Condis i Soldabarna. En total s’han fet 17 contractacions i només 3 han 
causat baixa, un balanç força positiu en opinió del responsable de Promoció 
Econòmica, Joan Carles Paredes (CiU). A la imatge superior Robert Romaní, un 
dels participants al programa, treballant de monitor a l’escola Font Freda | SD

> Els Indignats ja han recollit més de 4.000 firmes
El col·lectiu d’Indignats ha lliurat 
al consistori 1.721 signatures 
que s’afegeixien a les 4.037 
presentades amb anterioritat 
reclamant al govern municipal 
que els polítics es baixin el sou 
atenent a l’actual situació de 
crisi. La campanya de recollida 
de firmes es va iniciar al juliol i 
l’objectiu del grup és arribar a 
la xifra de 6.000 per superar el 
nombre de vots els que va sumar el govern, PSC i CiU, en les passades 
eleccions municipals. Els indignats qualifiquen de “ridícula” la baixada de 
sous dels càrrecs electes aprovada que es va fer al setembre i proposen que 
la retallada vagi del 35% per als salaris més alts fins al 5% per als més baixos 
inclosos els càrrecs de confiança. El col·lectiu també dóna suport a la Favmir 
en les seves reivindicacions en defensa de la sanitat pública i als treballadors 
de l’Ajuntament, contraris a que es redueixi la plantilla | PA
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Asdem vol fer visible el 
talent femení al municipi

dOnES EmpRESÀRiES

L’entitat ha presentat el seu pla de treball per al nou exercici

“A Montcada hi ha molt poten-
cial femení que està molt ama-
gat, i que fins ara no ha estat 
visible i des de l’Asdem li vo-
lem donar notorietat”. Així de-
fineix la recentment creada Asso-
ciació d’Empresàries, Directives 
i Professionals (Asdem) els seus 
objectius, que va exposar davant 
d’una vintena de professionals 
el passat 14 de desembre en una 
jornada d’intercanvi d’idees cele-
brada a la Casa de la Vila. 

L’objectiu és crèixer. Paraules 
com el treball en xarxa i la suma 
de sinèrgies entre el col·lectiu de 
dones són les que més es van 

repetir durant la presentació del 
pla de treball per al 2012. 
El col·lectiu de dones empresàries 
aposta per una línia d’acció “par-
ticipativa, activa i interactiva”, 
va expressar Dolors Puig, vocal 
de l’Asdem. Entre alguna de les 
actuacions que es plantegen hi 
ha adquirir més visibilitat en 
la societat montcadenca amb 
l’organització de xerrades i jor-
nades de treball. 
La presidenta, Carolina Mar-
tel, va explicar que actualment 
l’entitat compta amb vuit mem-
bres en la junta directiva i que es 
necessitaran més incorporacions 
per poder crear comissions de 
treball.

Lluís Maldonado | Montcada

> Assemblea d’exempleats d’Aismalibar 
Els antics treballadors d’Aismalibar decidiran en assemblea el 9 de gener 
si fan una proposta per optar a l’adquisició dels terrenys que fins al 31 de 
desembre ocuparà la factoria del polígon Foinvasa, a canvi del deute que la 
direcció encara manté amb ells en concepte d’indemnitzacions i que puja a 
4,5 milions d’euros. La idea ha sorgit del grup d’exempleats que es reuneix 
els dilluns a les portes de les oficines que vol consensuar amb la vuitante-
na d’afectats. “L’ideal seria que una empresa adquirís els terrenys i ens 
abonés el deute; però com no hi ha compradors, no descartem optar als 
terrenys quan se subhastin”, opina l’exempleada M. Carmen Góngora | SD
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Els 19 nous inquilins de la promoció de 
lloguer protegida reben les claus del pis

hABitAtGE

Els adjudicataris ocuparan els habitatges encara buits als immobles, situats a Mas Duran

Els 19 nous adjudicataris de la 
promoció protegida de pisos de 
lloguer de Mas Duran –propietat 
de l’Institut Català del Sòl (In-
casòl)– van rebre el 20 de desem-
bre les claus dels seus habitatges 
de mans de l’alcaldessa de Mont-
cada i Reixac, María Elena Pérez 
(PSC), el regidor d’Habitatge, 
Jonathan Martín (PSC), i el secre-
tari general d’Habitatge i Millora 
Urbana, Carles Sala, en un acte 
que es va celebrar a la Casa de la 
Vila, en presència dels beneficia-
ris del sorteig que va tenir lloc el 
22 de novembre. 

Valoracions. “És una satisfacció 
que a partir d’ara tots els habi-
tatges de la promoció estiguin 
ocupats, ha estat un procés difí-
cil però ho hem aconseguit”, va 
reconèixer Martín. En el seu torn 
d’intervenció, Sala –que una esto-
na abans de l’acte havia visitat els 
pisos, acompanyat de les autoritats 
municipals– va dir als nous adju-
dicataris que han de contribuir “a 

crear xarxa de poble” i els va de-
manar que es presentin als veïns 
que ja porten un any vivint en 
la resta de pisos. Sala va avançar 
que s’està buscant una cadena de 
supermercat que pugui ocupar els 
locals de la promoció destinats a 
usos comercials. L’alcaldessa va 
manifsetar que poder disposar 
d’aquests habitatges en temps de 

crisi “facilita l’accés a la vivenda 
a qui la necessita” i va destacar 
de Mas Duran la seva proximi-
tat al Centre Comercial El Punt, 
l’escola Mas Rampinyo i el parc 
de la Llacuna. L’acte va acabar 
amb el lliurament de les claus als 
inquilins, que des del mateix dia 
20 es van poder instal·lar a la seva 
nova llar.

Silvia Díaz | Montcada

Una de les afortunades mostra la clau del seu nou pis, en presència de les autoritats
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El diputat al Congrés de Madrid 
en representació d’ICV-EUiA, el 
montcadenc Joan Josep Nuet, va 
compartir el 17 de desembre un 
sopar amb la militància de Mont-
cada i la cúpula de la coalició a la 
comarca –unes 150 persones– a 
l’Hotel Sercotel Ciutat de Mont-
cada, en el primer acte polític des 
que ocupa el càrrec. Nuet serà el 
portaveu tercer del grup parla-
mentari denominat de l’esquerra 
plural, on estaran representants 
ICV, EUiA, Izquierda Unida 
(IU) i la Chunta Aragonesista. 

Objectius. El polític montcadenc 
serà coportaveu de la comissió 
d’infraestructures, i responsable 
de política exterior i de la comis-
sió constitucional, on es debaten 
temes com l’Estatut, la reforma 
de la carta magna i el model d’es-
tat. “Volem se conseqüents amb 
el nostre programa electoral i, 
per tant, presentarem un pa-
quet de mesures com la dació 
en el pagament d’habitatges”, 

va dir Nuet, qui està molt agra-
ït a la ciutat, on va ser regidor 
des del 1991 al 2003. “Vull re-
tornar al meu municipi tot el 
que ell m’ha donat; Montcada 
es mereix que se la comenci a 
tractar bé”. Un dels objectius 
del polític montcadenc és no 
perdre el contacte amb la ciuta-
dania. “Vull ser conegut com el 
diputat del Vallès Occidental, 
de Montcada, tinc la inten-
ció de recórrer  tots els racons 

perquè les problemàtiques de 
la gent del carrer arribin al 
Congrés”, va remarcar Nuet, 
qui va mostrar el seu rebuig a la 
política de retallades del govern 
de la Generalitat “i a les que a 
partir d’ara també durà a ter-
me el govern central de Mari-
ano Rajoy”.  “Nosaltres creiem 
que hi ha altres maneres de fer 
política, potenciar la inversió i 
augmentant la despesa en els 
temes socials”, va argumentar.

Lluís Maldonado | Mas Rampinyo

pOLÍtiCA

El primer acte públic com a diputat al congrés de Madrid el va celebrar a Montcada i Reixac

Nuet serà portaveu de la comissió
d’infraestructures de l’esquerra plural

Abraçada entre Nuet i l’exalcalde, Josep M. Campos, que van compartir govern des de 1991 a 1999
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> C’s de Montcada i Reixac renova l’executiva

Ciutadans (C’s) ha triat la nova executiva a Montcada i Reixac, que presideix 
Tony Pérez i compta amb la regidora Carmen Romero com a primera secre-
tària. El secretari d’organització és Roberto Torres; el d’acció política i comunica-
ció, David Gerbolés; el responsable de moviments associatius, Manuel Guerrero 
i el de màrqueting, Eduardo Esquivel. El secretari de política municipal és José 
Hernández Buendía, anteriorment vinculat a l’executiva del PSC. D’altra banda, 
una delegació local de C’s va participar el 6 de desembre en els actes que va fer 
el partit a Barcelona per commemorar el 33è aniversari de la Constitució | LR

> Darrers treballs del clavegueram de Can Cuiàs
Fonts municipals han informat que les obres de millora de la xarxa del clave-
gueram que s’estan executant a Can Cuiàs s’enllestiran abans de final d’any, 
seguint el calendari previst. Els treballs els porta a terme l’Ajuntament de Bar-
celona per millorar el carrer de les Agudes (Ciutat Meridiana), però es desenvo-
lupen en gran part en terrenys montcadencs. En el tram final de la intervenció 
resta pendent la urbanització de les voreres i la col·locació d’arbrat | LR

>El B-12 arriba fins al tanatori de Badalona
La línia d’autobús B-12, que gestiona l’empresa Tugsal i passa per Montcada 
i Reixac, arriba des del 19 de desembre fins al tanatori de Badalona. Fins 
ara, aquest servei acabava el seu recorregut a l’Hospital Germans Trias i Pujol 
(Can Ruti). Del la companyia Tugsal també circula pel municipi el B-18, que 
enllaça Montcada amb el centre de Santa Coloma de Gramenet | SD
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Balanç positiu de la Fira de Nadal, 
organitzada per la Regidoria de Co-
merç i Turisme, que va convertir 
la rambla dels Països en Catalans 
els dies 17 i 18 de desembre en un 
aparador d’artesania, motius nada-
lencs i alimentació típica d’aquestes 
dates. Una quarantena de parades 
corresponien a botiguers, entitats i 
particulars del municipi i la vintena 
restant, a venedors de fora. La Fira 
va comptar amb tallers infantils 
i la visita del Pare Noël, gentilesa 
de l’AV Font Pudenta-Muntanyeta. 
Aquest esdeveniment era un dels 
més destacats del programa de Na-
dal de l’Ajuntament, que el 2 de de-
sembre van presentar públicament 
a la Casa de la Vila els regidors de 
Cultura i Patrimoni i de Participa-
ció Ciutadana, Daniel Moly (CiU) i 
Jonathan Martín (PSC), respectiva-
ment. L’acte va coincidir amb l’en-
cesa dels llums de Nadal, a càrrec 
de l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), el primer tinent d’alcalde i 
regidor de Comerç i Turisme, Joan 
Maresma (CiU), i representants de 
les associacions de comerciants. Hi 
va haver una actuació de Giravolt i 
dels Diables de Can Sant Joan. 

Concurs d’aparadors. La botiga Tot 
i Més, al carrer Santiago, ha gua-

nyat el primer premi del Concurs 
d’Aparadors de Nadal d’enguany, 
valorat en 300 euros. Escuder Per-
ruquers (Pla d’en Coll) ha rebut el 
segon guardó, de 200 euros, i el ter-
cer se l’han repartit el Forn Oliveres 
de la zona centre i el Centre de Jar-
dineria de Terra Nostra (50 euros 
per a cada establiment). 

Campanya dels comerços. Les cinc 
associacions de comerciants del 
municipi lliuraran el 8 de gener els 
premis de la campanya ‘Comprar 
a Montcada i Reixac per Nadal té 
premi’ en un acte que se celebrarà 
a les 12h a l’Auditori i que comp-

tarà amb els parlaments oficials, el 
sorteig i una actuació de l’escola 
de ball Eva Nieto.  Els cinc premis 
principals són una motocicleta, 
un televisor de 32 polzades, una 
bicicleta de muntanya, un telèfon 
mòbil iPad i una nit d’hotel per a 
dues persones a l’Hotel Ciutat de 
Montcada. També se sortejaran 
10 vals de compra de 50 euros per 
comprar a qualsevol establiment 
adherit a les entitats organitzadores. 
D’altra banda, l’MCC fa el 23 de 
desembre el tradicional Caga Tió a 
la plaça de l’Església, amb el suport 
de l’Esplai Sesa. L’activitat tindrà 
lloc d’11 a 14h i de 17 a 20h. 

COmERÇ

Les associacions de comerciants fan el 8 de gener el sorteig de cinc premis i vals de compra

Silvia Díaz/Lluís Maldonado | Montcada

La Fira de Nadal es tanca amb un 
balanç positiu dels organitzadors
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Els comerciants locals van aprofitar la Fira de Nadal per presentar els seus productes

Un Nadal més, la Policia Local i els Mossos 
d’Esquadra han posat en marxa la campanya es-
pecial de vigilància denominada Grèvol. En horari 
de matí, una patrulla mixta formada per un agent 
municipal i un altre autonòmic controla els prin-
cipals eixos comercials del municipi i aconsella la 
clientela i els botiguers, perquè les compres de 
Nadal es facin amb total seguretat. Aquest servei 
reforça la tasca habitual de la Policia Local i dels 
Mossos en unes dates en què la gent va a comprar 
regals i surt al carrer amb més diners de l’habitual 
al damunt. A la imatge, la patrulla al mercat set-
manal del centre | SD

> Compres amb seguretat
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Societat
laveu.cat/societat

MARATÓ DE TV3
Les entitats locals recullen 
més de 3.000 euros a favor 
dels trasplantaments

pàg. 14pàg. 15

TELEASSISTèNCIA
A partir del gener els usuaris 
del servei hauran de cofinançar 
el seu pagament

L’Ajuntament de Montcada i Reixac 
ha aprovat el programa d’ajuts a 
les famílies per a l’escolarització de 
nens i nenes de 0 a 3 anys que es 
trobin en situacions socioeconòmi-
ques desfavorables, amb una do-
tació econòmica de 30.000 euros 
per al curs 2011-2012. La mesura 
és conseqüència de la decisió del 
govern de la Generalitat de supri-
mir aquestes ajudes, que “deixa en 
una situació molt compromesa 
un bon nombre de famílies que 
requerien d’aquest suport per 
poder escolaritzar els seus fills”, 
explica l’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC). 

Tràmits. Les famílies que es vulguin 
acollir al programa han d’acreditar 
uns ingressos econòmics màxims 
que van dels 8.878,32 euros per a 
unitats familiars de dos membres 
fins als 23.193,6 euros per a famí-
lies de 9 membres. Computaran 
les despeses en habitatge (hipote-
ca o lloguer) fins a un màxim de 
7.200 euros l’any. Les sol·licituds 
s’hauran de demanar i lliurar a 
l’escola bressol on estiguin ma-
triculats els infants, fins a l’11 de 
gener, acompanyades de la docu-
mentació adient. L’Ajuntament in-
formarà per escrit de la resolució 
de sol·licitud a partir del 25 de ge-
ner de 2012. En cas que la resolu-
ció sigui favorable, l’ajut s’aplicarà 
de manera prorratejada a partir 
del mes de febrer. Les bases del 
programa d’ajuts també es podran 
consultar a través del web munici-
pal (www.montcada.cat).

Ajuts per a 
les famílies 
amb fills a les 
escoles bressol
Sílvia Alquézar | Redacció

El Conseller de Benestar Social i 
Família, Josep Lluís Cleries, s’ha 
compromès a continuar donant 
suport a la tasca que l’Associació 
de Discapacitats de Montcada 
i Reixac (Adimir) fa per una so-
cietat inclusiva, fomentant la 
igualtat, la integració i el respec-
te de les persones: “Garanteixo 
que hi haurà més suport i més 
ajuts. Adimir ens ha donat una 
lliçó teòrica i pràctica de com 
construir des de Montcada una 
escola de persones amb capa-
citats diferents”. El conseller, 
l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), i una nodrida representa-
ció dels màxims dirigents dels de-
partaments de Benestar i Família i 
d’Ensenyament de la Generalitat 
van assistir el 21 de desembre a 
la presentació del projecte Inte-
grARTE, una iniciativa pionera 

a Catalunya que l’entitat ha po-
sat en marxa aquest curs amb 
l’objectiu d’integrar infants amb 
necessitats educatives especials a 
través de diverses formes artísti-
ques com la pintura, el ball i el 
circ. Les més de 200 persones que 

van omplir l’Auditori van poder 
visualitzar el projecte amb un au-
diovisual de Montcada Comuni-
cació. L’alcaldessa va lloar la fei-
na d’Adimir: “Des de la cohesió 
social, lluiteu perquè els vostres 
fills s’integrin sense discrimina-
cions ni desigualtats”. 

El projecte IntegrARTE s’em-
marca en el programa Respir, 
una iniciativa del Departament 
de Benestar Social que compta 
amb una subvenció de Catalun-
yaCaixa. L’acte, que va ser molt 
emotiu, també va servir per donar 
a conèixer el Centre d’Atenció In-
tegral a la Discapacitat, una altra 
iniciativa pionera que Adimir que 
va posar en marxa al 2009.

pRESEntACiÓ dEL pROjECtE intREGRARtE

Lluís Maldonado | Montcada

Cleries: “Adimir ens ha donat una lliçó 
pràctica que la integració és possible” 
El conseller de Benestar i Família de la Generalitat es compromet a continuar donant suport a l’entitat de discapacitats

L’alcaldessa encoratja 
l’entitat a continuar 
lluitant perquè tothom 
tingui les mateixes 
oportunitats a la societat

Adimir va voler agrair totes les institucions, entitats i persones que han participat en el desenvolupament del projecte pioner i els va lliurar un diploma d’agraïment
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L’alcaldessa rep un obsequi d’Adimir

Els infants que participen al projecte IntegrARTE van fer una actuació musical i de ball
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A partir del mes de gener els usua-
ris del servei de teleassistència hau-
ran d’abonar al mes la quantitat de 
8,43 euros dels 24 euros que costa 
en total. Només quedaran exemp-
tes aquelles persones que, d’acord 
amb els seus ingressos, acreditin 
la impossibilitat de fer front al pa-
gament. La mesura es va aprovar 
en el Ple del mes d’octubre quan 
es van debatre les ordenances 
municipals. “Fonamentalment 
es fa per poder incrementar el 
nombre d’usuaris, ja que en els 
últims anys hem passat de prop 
de 200 a 700 i enguany no hem 
pogut donar resposta a noves 
demandes”, ha explicat la regido-
ra de Serveis Socials, M. Carmen 
González (CiU). 

Funcionament. El servei de teleas-
sistència el gestiona una empresa 
contractada per la Diputació i es 
financia entre aquest organisme, 
l’Ajuntament i l’Imserso i, segons 
l’edil, el grau de satisfacció dels 
usuaris és molt elevat. Serveis So-

cials es posarà en contacte amb 
tots els usuaris per informar-los de 
la nova mesura i també amb aque-
lles persones enguany no hi han 
pogut accedir. Poden optar a la 
teleassistència les persones que tin-
guin més de 80 anys, visquin soles 
o bé amb algú afectat per una pato-
logia severa; acreditin una malaltia 

cardiovascular, respiratòria, trau-
matològica, neurològica o diabetis; 
tinguin uns ingressos familiars in-
feriors a 1.065 euros mensuals i pa-
teixin aïllament social. A més, els 
interessats han d’estar empadro-
nats a Montcada, disposar de línia 
telefònica i tenir capacitat mental i 
cognitiva per utilitzar el telèfon.

Pilar Abián | Redacció

SERVEiS SOCiALS

El govern municipal defensa la mesura perquè permetrà ampliar el nombre d’usuaris

El servei de teleassistència serà de 
copagament a partir del mes de gener

La veïna Dora de la Torre és usuària del servei de teleassistència que gestiona Serveis Socials
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Montcada i Reixac ha recollit poc 
més de 3.000 euros entre les acti-
vitats que diverses entitats de la 
ciutat van organitzar per recap-
tar fons per a la Marató de TV3, 
feta el 18 de desembre per recap-
tans fons per a la investigació 
dels transplantaments i regene-
ració d’òrgans i teixits. La Unió 
va acollir un festival a càrrec dels 
diferents grups de l’entitat que 
va aplegar un nombrós públic, 
que va aportar un total de 2.132 
euros, als quals cal sumar els 155 
euros que va aportar la farmàcia 
de Judith Recasens preparant 
una xocolatada. 
Per la seva banda, l’Agrupament 
Escolta El Turó va recaptar du-
rant l’elaboració d’un mural la 
xifra de 203 euros i les dues as-
sociacions del Casal de la Gent 
Gran de Montcada també van 
participar a la Marató, recollint 
entre les dues uns 800 euros. El 
Tennis Reixac també va participar 
donant una part de l’entrada a la 
instal·lació del mateix diumenge.

Sílvia Alquézar | Redacció

mARAtÓ dE tV3

El festival de La Unió de Mas Rampinyo va ser l’activitat que va tenir millor acollida 

La Unió va fer el 18 de desembre tot un seguit d’actes dins i fora de l’entitat

Montcada recull uns 3.000 euros en 
actes fets per diferents entitats
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Cáritas Montcada ha repartit un 
total de 210 lots d’aliments entre 
les famílies més desafavorides de 
la ciutat coincidint amb l’inici de 
les festes de Nadal. L’entitat ha 
recollit més de mil quilos de pro-
ductes gràcies a les aportacions 
dels ciutadans que han recollit 
les escoles La Salle i Sagrat Cor, 
la Unió de Mas Rampinyo, les 
farmàcies Relat i Recasens i l’em-
presa Valentine.
A tots els paquets hi havia neu-
les, oli, turrons, llaunes i pasta. 
Càritas també ha lliurat a cada 
família 12 litres de llet i 12 de 
brou. “Estem molt contents 
per la resposta de la gent, que 
ha tornat a demostrar la seva 
solidaritat”, ha dit José Anto-
nio Martín, de Cáritas,  qui ha 
indicat que enguany s’ha fet una 
setentena més de lots que l’any 
passat. “Feia goig veure el ma-
gatzem, però també lamentem 
que cada cop hi ha més per-
sones que necessiten ajut per 
poder sobreviure”, ha remar-
cat Martín. Cáritas farà un altre 
lliurament d’aliments relacionats 
amb el Nadal durant les festes.

Cáritas reparteix 
més de 200 lots 
d’aliments
Sílvia Alquézar | Redacció

La Federació d’Associacions de 
Mares i Pares de Montcada i 
Reixac (FAMPA) col·laborarà 
en la recollida de les 50.000 sig-
natures necessàries per introduir 
al Parlament la Iniciativa Legisla-
tiva Popular (ILP) “Per la igual-
tat d’oportunitats en el sistema 
educatiu català” promoguda per 
la Federació d’AMPA de Cata-
lunya (FAPAC). L’objectiu de 
la campanya, que començarà al 
gener, és fixar per llei que tots els 
alumnes de Catalunya disposin 
dels recursos públics necessaris 
per a maximitzar el seu potencial. 
“Estem en un moment de crisi 
i tendim a pensar que no hi ha 
diners per a res, però els diners 
hi són, només cal que l’educa-
ció sigui una prioritat”, opina el 
president de la FAMPA, Pedro 
Fernández.Per garantir l’èxit de 
la iniciativa, els organitzadors de-
manen a les diferents AMPA que 
hi hagi un representant per cen-
tre encarregat de la recollida de 
signatures. Els interessats s’han 
d’inscriure a través del web de la 
FAPAC (fapac.cat).

La Fampa dóna 
suport a la ILp 
per la igualtat 
d’oportunitats
Silvia Díaz | Redacció

El Casal d’avis de Gent Gran de Montcada es va sumar amb una xocolatada i un dinar solidaris

ll
u

ís
 m

al
d

o
n

ad
o



16 2a quinzena | Desembre 2011Societat

La campanya solidària ‘Una jo-
guina, un somriure’ que ha enge-
gat l’Ajuntament –a través de la 
Regidoria d’Infància i Joventut, 
amb el suport de Serveis Socials– 
finalitzarà el 23 de desembre. El  
consistori fa un balanç positiu de 
com està funcionant la iniciativa. 
“Estem molt contents de com ha 
respost la ciutadania, que s’està 
bolcant perquè cap infant es 
quedi sense regals la Nit de Reis”, 
ha manifestat la presidenta de 
l’Àrea Social i regidora d’Infància 
i Joventut, Ana Rivas (PSC). En 
un acte fet a Can Tauler el 21 de 
desembre, l’associació escènica 
Jym’s va avançar al consistori els 
800 euros que preveu recollir al fes-
tival de Nadal que farà al Kursaal 
el dia 23 –amb dues sessions, a les 
18 i les 20h– i l’AV de Can Poma-
da va donar els 1.500 euros que 

l’Ajuntament li atorga com a sub-
venció per fer la seva festa anual i 
que enguany no s’ha celebrat. La 
Regidoria d’Integració, Coopera-
ció i Solidaritat va lliurar els 420 
euros obtinguts amb les entrades 
del concert de gòspel a càrrec de 
la Coral de Gràcia que va fer el 16 
de desembre al Kursaal. Aquesta 
és la primera vegada que aquest 
esdeveniment, que es fa amb mo-
tiu del Dia Internacional dels Drets 
Humans, té un caràcter benèfic. A 
tot això, Infància i Joventut aporta 
3.000 euros més per a la campan-
ya, que donarà cobertura a 129 
infants, de 71 famílies del municipi 
amb poc recursos. Per la seva ban-
da, l’agrupació local del PSC també 
ha col·laborat amb la campanya. 

Altres inciatives. La Penya Blanqui-
blava de Montcada també organit-
za una campanya de recollida de 

joguines. L’entitat ha decidit am-
pliar el termini per portar obsequis 
fins al 29 de desembre “donada 
la gran quantitat de donacions 
que estem rebent”, ha dit el presi-
dent de la Penya, David Gerbolés. 
Les joguines recollides es lliuraran 
a Cáritas de la parròquia de Can 
Sant Joan perquè les distribueixi 
entre les famílies més necessitades.

SOLidARitAt

Sílvia Alquézar/Silvia Díaz | Montcada

Entitats locals i particulars s’aboquen 
amb la recollida de joguines
Un total de 129 infants, de 71 famílies del municipi, podran tenir regals la Nit de Reis

Les autoritats municipals i membres de les entitats que han col·laborat amb la campanya es van trobar el 21 de desembre a Can Tauler

si
lv

ia
 d

ía
z

El Casal de la Mina va retre homenatge el 
14 de desembre als socis que enguany han 
fet 90 anys: Teresa Aragonés, Mateo López, 
Antonio Cordovilla, María Mariné, Juan Gar-
cía, Manuel Ganella, Vicente Solsona i Jose-
fina Gracia. Les autoritats municipals els van 
lliurar un obsequi en nom de l’Ajuntament 
i van presidir la tradicional encesa del pes-
sebre del Casal, acompanyats per la junta 
de l’equipament. Per finalitzar l’acte, hi van 
actuar la rondalla i el grup coral del Casal, 
que van interpretar un repertori de cançons 
nadalenques i alguns dels socis i sòcies van 
fer un espectacle de playbacks | LM

> Nadal al Casal de la Mina
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La Casa de la Vila es va transfor-
mar l’1 de desembre en un gran 
llaç vermell per commemorar 
el dia Mundial contra la Sida. 
L’Ajuntament va organitzar un 
acte per simbolitzar la lluita per 
eradicar la malaltia i recordar 
les víctimes. Espelmes també en 
forma de llaç i alguns dels tapis-
sos elaborats anys enrere per les 
entitats del municipi com a re-
cord a les víctimes de la malaltia 
presidien l’entrada a l’edifici del 
carrer Major. Acompanyada per 
l’alcaldessa de Montcada i Rei-
xac, María Elena Pérez (PSC), 
la regidora de Salut Pública i 
Consum, M.Carmen González 
(CiU), va lamentar que “enca-
ra hi hagi pràctiques de risc 
de contagi”. L’edil va exposar 
que tot i que als països desen-
volupats es considera una ma-
laltia crònica, “la Sida encara 
continua sent letal a països de 
l’Àfrica i Àsia”. Creu Roja va 
participar en la commemoració 
amb un estand informatiu so-

bre com prevenir la Sida i evitar 
les pràctiques de risc, ja siguin 
sexuals o per transmissió veno-
sa. L’acte va finalitzar amb un 
minut de silenci en record a les 
víctimes. Per la seva banda, la 
Regidoria d’Infància i Joventut 
va organitzar el dia 2 un cicle 
de concerts, a l’Espai Jove Can 
Tauler, a càrrec de cantants de 
rap i de hip hop, sota el títol 
‘Rima contra la Sida’.

Lluís Maldonado | Montcada

González i Pérez durant la lectura del manifest
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diA mUndiAL dE LA SidA

Un gran llaç en record de
les víctimes de la malaltia
L’ajuntament va commemorar l’efemèride amb un manifest

pérdida. El pasado martes 20 de diciembre 
se extravió en los alrededores de la Calle 
Montiu (esquina con Bogatell) una carpe-
ta de la universidad UPC con multitud de 
apuntes. Agradecería que si alguien sabe 
algo o la ha encontrado se pusiera en con-
tacto conmigo a través del 690 344 869.
En lloguer. Local al costat de la plaça de 
l’Església. Tel. 625 569 938. 
Necesitamos con urgencia casas de aco-
gida para nuestros peludos. ¿Quieres ser una 
de ellas? Contacta con sosgolden@gmail.
com. Registro Nacional de Asociaciones con 
el nº590931, y con CIF G85497071 
Regalo. Una semana de multipropiedad en 
Mijas Costa (Málaga), la 13 de cada año. Con 
todo el mantenimiento pagado. Simplemente 
hay que hacer el cambio de nombre y de es-
crituras. Tel. 686 586 486. 
Compro. Tebeos antics, còmics de superhe-
rois, manga, àlbums de cromos, calendaris de 
butxaca i joguines en general. Tel. 630 930 
616.
Se ofrece señora para limpieza del hogar 
o el cuidado de personas mayores. Tel. 628 
227 863.
Es ven. Telèfon mòbil lliure Nokia N8 nou a 
estrenar. Tel. 617 093 099.
Se alquila. Furgoneta Renault Traffic en muy 
buen estado, con vaca, por 300 euros al mes 
(incluido seguro, revisiones…). Posibilidad de 
alquiler por días. Tel. 932 788 485.
Es lloga. Plaça d’aparcament per a cotxe 
gran al carrer Aragó (Mas Rampinyo). Inte-
ressats, trucar al 620 992 410.
Es ven. Casa amb tres pisos individuals 
amb local a la planta baixa amb accés a dos 
carrers. La Pobla de Lillet. Per 25 milions de 
pessetes. Tel. 938 236 530.

anuncis gratuïts  
L’empresa Gros Mercat, situada al 
polígon de la Ferreria, ha col·laborat 
amb la festa de Nadal Solidari 2011 
que van organitzar el 17 de desem-
bre els Mossos d’Esquadra de la 
Regió Metropolitana Nord a favor 
dels infants. La cadena d’alimen-
tació hi va contribuir amb articles 
com bombons i cereals i també 
amb joguines com pilotes de futbol 
o raquetes | SD

Festa dels Mossos



172a quinzena | Desembre 2011 Societat

Una cinquantena de per-
sones va participar el 15 de 
desembre en l’encesa del 
pessebre que aquest Nadal 
es podrà visitar al Centre 
Cívic Can Cuiàs. Per donar 
la benvinguda a les festes, 
l’equipament va organitzar 
un acte en el qual van par-
ticipar els alumnes del taller 
de manualitats infantils i del 
curs de sevillanes. També hi 
ha va haver representants de les entitats del barri. El Centre Cívic ha acollit 
tallers infantils de decoració nadalenca i el dia 22, una obra de teatre familiar 
inspirat en la cuina  | SD

La voluntària Olga Ibáñez va expli-
car el 2 de desembre a la Casa de la 
Vila la seva experiència a Madagas-
car l’estiu passat, col·laborant amb 
un projecte de Proide per arranjar 
un centre educatiu de la capital del 
país africà, Antananarivo. La inicia-
tiva la promouen les diverses dele-
gacions de l’ong, que a Montcada 
i Reixac està vinculada a La Salle, 
i ha rebut una subvenció de 1.500 
euros de la Regidoria d’Integració, 
Cooperació i Solidaritat. 
Proide organitzava l’acte coincidint 
amb el Dia Mundial del Volun-
tariat. En representació de l’ong, 
l’alumne de La Salle Sergi Santafé 
i el professor Miquel Àngel Mur 

van explicar que l’entitat fa 11 
anys que treballa en cooperació i 
que Madagascar és un dels qua-
tre països amb els quals col·labora 
l’ong, conjuntament amb el Perú, 

Guatemala i Togo. La tècnica de 
Cooperació de l’Ajuntament Nú-
ria Sanjuán va assistir a l’acte i va 
encoratjar els joves a col·laborar 
en projectes solidaris.

VOLUntARiAt

Una voluntària de l’ong va explicar a la casa de la Vila el resultat d’una de les actuacions

D’esquerra a dreta, Mur, Sanjuán, Santafé i la voluntària Olga Ibáñez

proide anima els joves a participar 
en projectes dedicats a la cooperació
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Silvia Díaz | Montcada

> Encesa del pessebre del centre cívic Can Cuiàs

> Quarta edició del Nadal Alter Jove 
La Regidoria d’Infància i Joventut celebra la quarta edició de l’activitat ‘Nadal 
Alter Jove’ a Can Tauler (Balmes, 16), a partir del 28 de desembre, amb un 
taller de quadres fets amb sorra (18h). El dia 29 la proposta és una sortida a 
l’skating de Barcelona i el 30, un concert jove (20h). Del 2 al 4 de gener, les 
activitats seran un torneig de play station, una sortida al cinema i un taller de 
manualitats amb feltre (18h). Per a més informació es pot consultar el web 
www.mirjove.cat o anar directament a l’equipament | SD

> El punt celebra el Nadal amb la canalla
El Centre Comercial El 
Punt fa aquest Nadal 
activitats per fer gaudir 
la canalla mentre els 
seus pares compren a 
l’equipament. El Pare 
Noël visitarà el centre 
els dies 23 i 24, d’11 a 
14h i de 17 a 21h, i el 
Patge Reial, del 27 al 30 
de desembre i del 2 al 4 
de gener, en el mateix 
horari. A més, el 5 de gener hi ha prevista la visita d’un Rei d’Orient i del 23 al 
30 de desembre es faran  tallers infantils de pintura, maquillatge i manualitats. 
D’altra banda, El Punt va lliurar el 2 de desembre un xec per un import de 150 
euros en compres a Rosa Alonso, que va obtenir el premi al bingo que l’AV de 
Terra Nostra organitza amb motiu de la festa major. La veïna va rebre el seu 
premi de mans de la responsable d’administració del centre, Katalin Oppelt, i 
el gerent de l’espai, Iván Navas, en presència del vicepresident de l’AV, Juanjo 
Sánchez –a la imatge | SD
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La Xarxa d’Equipaments, que 
depèn de la Regidoria de Par-
ticipació Ciutadana, oferirà a 
partir del gener cursos a la Casa 
de la Vila sobre noves tecnolo-
gies, en el marc del programa 
municipal Montcada Connecta@’t. 
La formació inclou informàtica 
bàsica, llenguatge audiovisual i 
edició de vídeo i un curs nou 
sobre programari lliure. 
L’equipament també acollirà el 
curs de comptabilitat que ges-
tiona Promoció Econòmica en 
el marc de la formació ocupa-
cional. Les inscripcions s’han 
de fer del 9 al 13 de gener a 
la Casa de la Vila, els dilluns, 
dimecres i divendres, de 10 a 
13h, i els dimarts i els dijous, 
de 18 a 20h.

Cursos de la 
Xarxa a la Casa 
de la Vila

Silvia Díaz | Redacció

L’associació Amics del Ferrocar-
ril de Montcada i Reixac obrirà 
portes el 3 de gener per mostrar 
a la població les seves maquetes 
de trens que, des de fa uns me-
sos, es troben en un local situat 
al passeig de la Font Pudenta, 
66. L’horari de visita serà de 
matí i tarda, amb un descans al 
migdia. “Convidem tothom a 
venir a veure les maquetes i 
especialment als infants, per-
què aprofitin les vacances per 
coneixe’ns”, ha explicat Francesc 
Pujals, membre de l’entitat. 
Amics del Ferrocarril és una en-
titat que pretén fomentar el mo-
delisme ferroviari i promoure el 
tren com a mitjà de transport. El 
seu web és www.aafmir.com. 

Els Amics del 
Ferrocarril 
mostren les 
seves maquetes
Silvia Díaz | Redacció
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La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 20 de gener

el clic

El Turó
Hace tiempo que desde mi casa veo cen-
tenares de camiones que suben y bajan 
al Turó cargados con tierras para rellenar 
la montaña y tengo la sospecha de que lo 
que están haciendo puede ser muy gra-
ve. Me preocupa el sospechoso color de 
esos rellenos que hace la empresa Lafar-
ge. Por eso, siguendo la recomendación 
de la Universidad de Barcelona, hace 
más de un mes que pedí información 
al Ayuntamiento sobre las analíticas de 
las tierras de relleno sin que hasta ahora 
haya recibido respuesta.

Manolo Gómez                                
Can Sant Joan

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Fem balanç

Des del balcó de casa veig la lamentable imatge de l’aparcament de 
vehicles de la carretera de la Roca i em dóna la impressió que hi ha ve-
hicles abandonats i en mal estat. Pensa fer res l’Ajuntament al respecte? 
Rafael Melió. Montcada

La llicència per a l’aparcament de vehicles situat entre la carretera de 
la Roca i el riu Besòs va ser denegada per l’Ajuntament de Montcada 
i Reixac, per raó del seu emplaçament, d’acord amb un informe des-
favorable de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona. No obstant això, 
el consistori es va veure obligat a tramitar un expedient d’activitat de 
conformitat amb la sentència dictada per un Jutjat Contenciós Admi-
nistratiu de Barcelona. Actualment, els serveis tècnics municipals es-
tan comprovant si l’activitat s’ajusta al projecte presentat | Juan Parra 
president de l’Àrea de Política Territorial (PSC)

La crisi del pa
Com a propietaris del forn Nancy vol-
dríem mostrar el nostre agraïment a la 
veïna que va posar de manifest el seu 
reconeixement a la professió de forner 
i al pa artesà de qualitat. Creiem que 
una modernitat manifesta en la gestió 
d’una fleca no ha de topar amb una ela-
boració tradicional del pa, però pa del 
de sempre. La crisi del pa ve derivada 
d’una manca d’informació, per una 
banda, d’una legislació i administració 
que no es mostren prou contundents 
amb les coses del menjar, certa laxi-
tud i permissivitat. Estem immersos en 
una societat de consum que volem de 
tot en tot moment i a qualsevol lloc, 
però no hem d’oblidar la qualitat del 
que comprem perquè no és el ma-
teix el que vénen aquí, que a cinc 
passes més enllà o bé cinc cèntims 
més econòmic. La nostra idea de 
pa sempre a estat la mateixa, uns 
bons ingredients: farines de prime-
ríssima qualitat, aigua, sal, massa 
mare i llevat, sense additius de cap 
mena, obtenint una massa que sot-
mesa al seu repòs i després d’una 
bona cocció en un forn tradicional 
de llenya obtenim el pa calent tant 
desitjat. Un procés tant elemental, 
però, necessita d’unes bones mans 
professionals que tractin i mimin la 
massa com cal, de coneixements i 
habilitats moltes vegades heretades 
de pares a fills. Tot això dista molt 
del pa prefabricat que desafortuna-
dament trobem a tot arreu. 
Amb això volem fer reflexionar del fet 
que quan comprin pa ho facin sabent 
què compren, que es plantegin una 
sèrie de qüestions com quina compo-
sició té aquest pa i on, quan s’elabora 
i qui el manipula. Perquè mirem eti-
quetes per veure composicions i de-
manar productes sense adobs químics 
i pesticides i carns d’animal sense la 
utilització d’antibiòtics i anabolit-
zants? Perquè amb el pa no ens mos-

trem tant exigents i baixem la guàrdia. 
Hi ha estudis publicats que constaten 
que additius afegits al pa prefabricat 
al nostre país es troben prohibits a 
d’altres països per ser nocives i com-
prometre seriosament la salut. Perquè 
som conscients de l’importància que 
té l’alimentació per a la nostra salut, 
continuarem batallant pel pa artesà, 
és la nostra vocació, la nostra mane-
ra d’entendre la vida, un sentiment, 
una passió. 

Família Fernández Cabezas
Montcada 

Agraït a la Policia Local
El passat dia 15 de novembre, sobre 
les 16.30h, plovia a bots i barrals a 
Montcada i Reixac. En concret, el 
barri de Can Cuiàs es trobava en una 
situació un tan crítica per la seva lo-
calització; en canvi, allà estaven dos 
policies locals lluitant contra les in-
clemències del temps. Treballaven 
sense parar sota l’aigua, se’ls veia 
treballar amb perseverança, tenacitat 
i moltíssima il·lusió. Jo els veia des de 
la finestra de casa meva i sentia un 
enorme agraïment veient com aquells 
membres de la Policia Local estaven 
fins els genolls d’aigua arriscant-se 
i exposant-se als perills que podia 
comportar aquell aiguat per evitar que 
cap ciutadà pogués tenir un accident. 
Per mostrar aquest afany i aquesta il-
lusió en la seva feina diària, cal donar 
les gràcies a tota la Policia Local de 
Montcada i Reixac, que vetlla per tots 
nosaltres en el seu dia a dia.

Juan Martínez Díez
Can Cuiàs

Oberts per vacances!
A poc a poc s’acosta la fi del 2011. És 
moment, tot i la crisi, de preparar-nos 
per passar un dies amb la família, les 
amistats, els companys de la feina. Els 
hostalers i els responsables del lleure 
nocturn ho sabem. Per això ja fa temps 

que treballem per presentar-vos unes 
propostes molt interessant que satis-
faran, n’estem segurs, les vostres ex-
pectatives. 
Ho sabem perquè hem jugant amb 
avantatge. M’explico: us coneixem 
perquè som els mateixos que us ate-
nem dia rere dia. Quan feu el cafè 
matinal, aquell que serveix per afron-
tar les primeres hores de la feina. Us 
servim l’esmorzar que combineu amb 
la lectura del diari. Preparem el menú 
més saborós i casolà amb preu molt  
ajustat. Les copes de la tarda, aquelles 
que tanquen la jornada, són cosa nos-
tra. Us aconsellem a l’hora del sopar i 
si la festa ho mereix, posem a la vostra 
disposició l’àmplia oferta de locals de 
lleure nocturn perquè tot sigui rodó.
Som els hostalers i restauradors de la 
teva ciutat, els teus veïns, que ara et 
proposem gaudir de les festes a casa 
nostra. Perquè no cal sortir de Montca-
da i Reixac perquè a la ciutat hi ha tot 
el que necessites. Ens trobaràs oberts 
per vacances, amb unes propostes per 
llepar-se’n els dits! I després, si cal, 
allargar la festa als locals més interes-
sants. Fes-nos confiança i aquestes 
festes, Montcada i Reixac!

Enric Gené
President del Gremi d’Hostaleria del 

Vallès Occidental i el Barcelonès

Mostra de teatre local
La mostra de teatre de Montcada 
ens permet gaudir de la bona feina 
dels grups teatrals locals. Durant els 
últims anys han anat creixent i mos-
trant com és possible que grups ama-
teurs amb molt treball i bona voluntat 
poden fer una gran feina. La prova és 
que han omplert l’Auditori els dies de 
representació fins exhaurir les entra-
des. Aprofito aquestes línies per feli-
citar-los i per demanar que s’ampliï 
el nombre de representacions perquè 
ha quedat demostrat que amb un sol 
dia de representació no és suficient 

i que molts espectadors que no vam 
tenir l’opció de veure les representa-
cions, estem esperant que les tornin 
a repetir! Enhorabona!

Anna Gayà Arjalaguer
Terra Nostra

 
Falta de profesionalidad
El pasado 21 de septiembre, en el 
CAP Les Indianes, me pasó algo que 
quisiera compartir con todo aquel que 
se sienta identificado ante la falta de 
profesionalidad e indiferencia de al-
gunos médicos. Después de que aten-
dieran a mi hija de 4 años por una 
gastroenteritis solicité en el mostrador 
visita con el dentista porque me dolía 
una muela debido a una infección. 
Me indicaron que fuera  a la consulta 
donde estaba la doctora, quien para 
mi sorpresa me dijo que no me aten-
dería hasta las 13h (en ese momento 
eran las 11h y no había nadie en la 
consulta). A pesar de suplicarle que 
me atendiera, porque no podía volver 
después con la niña enferma, se negó 
de forma rotunda. Decidí poner una 
reclamación ante semejante acto de 
inhumanidad y de nuevo intenté ha-
blar con ella pero me dijo que era una 
maleducada y que si no me iba llama-
ría a los Mossos. Mi hija, al verme tan 
nerviosa, no paraba de llorar aunque 
esto a la odontóloga tampoco la con-
movió así que me fui muy indignada y 
sin que me visitara. El dolor de muelas 
se me pasó después de ir a un dentista 
privado. Ya sé que lo que me ocurría no 
era una urgencia vital pero sólo pedía 
un poco de comprensión. Espero que 
esto no le pase a nadie más porque 
ningún enfermo se merece la incom-
petencia e indiferencia de médicos 
como esta señora que lo que hacen es 
desacreditar una profesión tan digna y 
agudizar todavía más los efectos de la 
crisis en el sector sanitario.

E. J. V
Mas Rampinyo

Acomiadem el 2011, un any 
marcat tant a nivell local com 
estatal per les cites electorals, 
amb un regust amarg. La cri-
si econòmica, l’elevada xifra 
d’aturats, les retallades socials 
no conviden precisament a un 
estat d’eufòria col·lectiva, con-
tràriament hi ha un pessimisme 
generalitzat marcat per la incer-
tesa de què ens depararà el futur 
més immediat. I, precisament, 
tant les anàlisis dels experts en 
economia com la pròpia realitat 
municipal no són precisament 
alentadores. Mentre els recursos 
a les administracions públiques 
disminueixen i els sous de la 
majoria dels treballadors baixen 
o es congelen la carestia de la 
vida continua en augment. 
Tot just acabem de saber que vi-
atjar en transport públic a l’Àrea 
Metropolitana costarà l’any vi-
nent un 12% més de mitjana en 
el cas de les T-10 i que el bitllet 
senzill passarà d’1,45 euros a 2 
euros. També a partir de la pri-
mavera s’aplicarà el copagament 
dels fàmarcs, 1 euro per recep-
ta, mesura que també afectarà 
els pensionistes i jubilats. Són 
exemples clars de la pressió que 
haurà de suportar la ciutadania 
per fer front un dèficit que no 
ha creat encara que hi hagi veus 
interessades a fer-nos creure el 
contrari.
A nivell local, el govern apos-
ta per mantenir els serveis que 
presta assumint en alguns casos 
–com el les beques per a l’escola 
bressol–, ajuts que corresponen 
a altres administracions. L’ob-
jectiu és lloable però no pas si 
passa per reduir el capítol de 
personal, com així li ho han fet 
saber els treballadors i els grups 
de l’oposició. A manca de recur-
sos econòmics, fem valdre els 
valor de les persones.
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

El 2011 ens ha dut novetats que ens fan replantejar-nos cada 
dia els reptes per l’any que comença. Tenim els projectes del 
soterrament de la línia de Portbou del nostre municipi, però 
ens manca la partida pressupostària per dur-los a terme. Esta-
rem atents a l’acompliment dels compromisos, signats per tots 
els representants polítics al nostre consistori, per garantir que 
aquesta partida sigui inclosa, quan es produeixi l’aprovació per 
part del nou govern de l’Estat dels pressupostos per al 2012. La 
Generalitat ha incomplert el compromís signat amb l’Ajuntament 
per al 2011 per les places d’escoles bressol, la qual cosa ens ha 
afectat el pressupost d’enguany i hem hagut d’aprovar nous cri-
teris per mantenir les places d’escola bressol per al proper any. 
Ens han paralitzat la construcció del Montserrat Miró, tot i que 
l’obra estava adjudicada s’havia començat a fer les prospeccions 
per iniciar-la. Treballem amb tot l’empeny per aconseguir posar 
de nou aquest Institut i la construcció del de la Ribera, a l’agen-
da de la Conselleria d’Educació. 
Catsalut ha retallat les urgències nocturnes i estem treballant 
amb el Grup Parlamentari del PSC per solucionar aquesta man-
cança i aconseguir alternatives al nou model sanitari.
Patim endarreriments en el cobrament de les aportacions de 
la Generalitat, el que significa un esforç per fer els pagaments 
compromesos i ens obliga a reduir la despesa, per no afectar la 
qualitat dels serveis a la nostra ciutadania. Tot i aquestes greus 
dificultats, estem complint amb els serveis a les persones i es-
tem assumint aquells que, tot i no ser competència directa de 
l’Ajuntament, la nostra ciutadania necessita. Amb aquests nous 
reptes finalitzem l’any, amb voluntat i fermesa per assolir-los, i 
volem compartir amb vosaltres els millors desitjos per al 2012.

M. Carmen Porro, 
portaveu del PSC

Joan Maresma, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Nou any, nous reptes

El pressupost 2012 elaborat pel govern és possibilista per a un 
temps de crisi econòmica profunda, auster, equilibrat, realista 
i socialment just.
És un pressupost auster, amb una disminució del 4,7% res-
pecte a l’any 2011, un important aprimament de despeses 
que afecten a la pròpia organització, sense disminuir les des-
peses en la prestació de serveis a la persona. Tenim clar que 
hem de fer més, millor i amb menys recursos econòmics.
És un pressupost equilibrat, les despeses es corresponen als 
ingressos previstos, mai hem estirat més el braç que la mà-
niga. L’endeutament de l’Ajuntament es dels més baixos dels 
municipis del nostre entorn i és voluntat del govern municipal 
disminuir-lo encara més en el proper any. 
És un pressupost realista, tocant de peus a terra, farem el que 
realment podrem fer, cal no enganyar-nos nosaltres mateixos, 
tot i la disminució d’ingressos volem mantenir al mateix nivell 
els serveis al territori, la neteja viària, la recollida d’escombra-
ries, manteniment de carrers, parcs públics.
És un pressupost socialment just, es un pressupost adreçat 
fonamentalment a les persones, atenent aquells col·lectius 
que estan patint amb més intensitat la crisi econòmica. Així, 
el pressupost per serveis socials creix un 5%, per educació un 
2%, cultura, salut.   
Dir, finalment que, tot i la disminució ingressos a l’any 2012, 
hi dedicarem al serveis a les persones els mateixos recursos 
econòmics que quan no hi havia crisi econòmica.
Aprofito aquest darrer escrit de 2011 per desitjar-vos un bon 
Nadal i un millor 2012. Nosaltres treballarem per fer-ho pos-
sible.

Un pressupost auster i socialment just
Ilustrísima Señora Alcaldesa, os escribo en nombre de algu-
nos vecinos y vecinas que se han portado muy bien, por lo 
que estoy seguro que atenderéis sus peticiones:
-Pedimos un gobierno municipal que solucione problemas y 
no que nos los cree.
-Que recupere los servicios de urgencia 24 horas y los servi-
cios de pediatría y ginecología, exigiendo la construcción del 
Hospital Ernest Lluch de gestión pública.
-Que potencie un buen servicio público de educación local, la 
educación inclusiva y el derecho a la educación.
-Que dé apoyo a las familias afectadas por las hipotecas.
-Que reduzca la contaminación ambiental y acústica.
-Que haga una contratación de personal de calidad y no por 
amiguismo.
-Que potencie el comercio y recupere el mercado municipal.
-Que aplique la tarifación social para facilitar el acceso a los 
servicios independientemente del nivel de renta.
-Que actúe con ética y con transparencia administrativa.
-Que recupere los consejos municipales, que abra el debate 
de propuestas transcendentes para la ciudad y promueva los 
presupuestos participativos.
-Que complemente la implantación de la Policía de Barrio, 
consolidando el servicio en colaboración con los Mossos d’Es-
quadra, y que refuerce la gestión de Protección Civil.
Nos anunció que Montcada la haríamos entre todos, que tra-
bajaría por una Montcada más humana, con igualdad, solida-
ridad, integración y civismo. Pero de momento nada de nada. 
ICV-EUiA, así como vecin@s y trabajador@s del Ayuntamiento 
esperamos que el próximo año sea diferente.

Carta a los Reyes Magos

En tiempos de penuria económica como el que estamos 
sufriendo, cuando la clase media se empobrece y las desi-
gualdades crecen como consecuencia del aumento del paro y 
de los ajustes presupuestarios provocados por el derroche de las 
administraciones de izquierdas, hemos de reconocer que no es 
posible hacer todo aquello que sería deseable. No podemos ser ni 
la seguridad social del mundo mundial ni pretender un músculo 
financiero a la hora de ayudar a los de fuera. Tenemos que poner 
un orden de prioridades. Y en ese orden de prioridades hay que 
poner en primer lugar a quienes lo están pasando mal en nuestro 
país y centrarnos en volver a crear riqueza y empleo. Lo demás son 
pamplinas y utopías que nos han llevado a la actual ruina. 
En Montcada, nos encontramos con la paradoja de que son 
precisamente aquellos que han provocado el desastre econó-
mico de las arcas públicas los responsables de solucionarlo. Y 
las primeras medidas que han tomado son justamente las que 
nunca deberían tomar: reducir plantilla en unos funcionarios 
que han demostrado sobradamente su solidaridad con la crisis 
cuando socialistas y convergentes les rebajaron el sueldo hace 
unos meses. Antes de llegar a este extremo, el gobierno muni-
cipal podría prescindir de muchos gastos superfluos e inútiles, 
subvenciones y sueldos de los miembros del propio gobierno y 
su equipo directivo. Despilfarrar y malgastar son características 
muy típicas de la izquierda, el problema es que luego pagan 
la fiesta los que menos la han disfrutado. En España con el 
nuevo gobierno de Mariano Rajoy, el Partido Popular marcará 
una senda de reformas duraderas que permita abandonar la 
postración en que nos ha sumido el socialismo más sectario.

Ahora toca pagar la fiesta de los demás
Con el tema de los despidos, el gobierno municipal está demos-
trando lo que desde Ciutadans (C’s) venimos denunciando desde 
hace tiempo, la falta de conciencia social que tienen, queriendo 
cargales a los/as trabajadores/as del Ayuntamiento el coste de las 
nefasta políticas económicas llevadas a cabo durante los últimos 
doce años por PSC y CiU. Primero los amenazan con 12 despi-
dos, luego con 2 y, por último, les dicen que no habrá despidos si 
aceptan la propuesta elaborada por el “gran coordinador general 
municipal” que consiste básicamente en la renuncia por parte de 
la plantilla de parte del fondo social y la reducción de la paga de 
productividad. De la rebaja de sus sueldos, largamente solicitada 
por la oposición, nada de nada. Los sindicatos la han rechazado 
por entender que es un insulto a la clase trabajadora.
Ya empieza a justificar su salario el coordinador municipal demos-
trando su capacidad negociadora con los sindicatos y sobre todo 
su perfil social. Como consecuencia de todo ello ha conseguido 
poner en pie de guerra a la plantilla que está harta de ser la que 
pague los desmanes ocasionados por aprendices de políticos que, 
amparándose en unas siglas (PSC) que se suponen de izquier-
das, hacen políticas anti sociales. Desde Ciutadans (C’s) entende-
mos que la grave situación de tesorería viene dada por las malas 
inversiones realizadas en los últimos años y que han hipotecado 
el futuro de nuestra ciudad. Los ya famosos presupuestos dinámi-
cos sólo sirven para tapar los agujeros que ocasionan las fallidas 
como Montcada Óptima o la ya desaparecida Montcada Sociedad 
Municipal que para lo único que han servido ha sido para colocar 
a personas sin pasar por ningún proceso selectivo. Desde C’s, todo 
nuestro apoyo a la plantilla en sus reivindicaciones.

No a los despidos 
Els treballadors de l’administració pública esdevenen un col·lectiu  
que avui tots els governs de totes les administracions s’atreveixen 
a castigar amb total impunitat. Potser perquè pensen que aquesta 
mesura té poc cost electoral, mercès a que la imatge del treba-
llador públic, sobretot funcionari, ha estat estereotipada entenent 
que té més privilegis que la resta de la classe treballadora.  Potser 
cal retocar el funcionariat, això podria ser un debat, però no cal 
oblidar que aquests “privilegis” (com el de no poder ser acomia-
dats) són drets que els protegien dels diferents colors polítics que 
poden passar al llarg del temps per l’administració. Perquè, gràcies 
a això, tenim la sort que els funcionaris, els treballadors públics, 
no es deuen a qui governa, a qui mana, sinó a la ciutadania i al 
bé públic. Així metges, mestres, bombers, policies, administratius, 
tècnics, auxiliar, netejadores, conserges i un ampli ventall de pro-
fessionals de tots els àmbits presten un servei públic del que molts 
almenys, fins ara, ens sentim orgullosos. I del tracte que rebem 
per part dels treballadors de l’Ajuntament, també... Sempre hi ha 
excepcions i experiències però, en general, gaudim d’un bon ser-
vei. Els problemes solen venir, en tot cas, de mancances degudes 
a decisions i a actuacions polítiques, no pas de tracte, professio-
nalitat o de servei del treballador. Per això, em fa vergonya aliena 
que personal de lliure designació que cobra  65.000 euros anuals, 
l’alcaldessa i membres d’equip de govern amb sous que entren en 
el rànquing dels millors pagats no de Catalunya si no d’Espanya (i 
no és broma) s’atreveixin a plantejar que, per no haver d’acomia-
dar 2 treballadors (interins), la resta, alguns dels afectats no són ni 
tant sols mileuristes, ha de renunciar al fons social per a la plantilla 
o acceptar la reducció de la paga de productivitat.

Vergonya aliena
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Visita del carter reial
Amb Anna Luna Quartet
Organitza: Abi

Coses que passen
‘La Ventafocs’ (versió republicana)
Organitza: AV Can Sant Joan

4 DE GEnER, DE 16 A 20h 
PLAçA DE L’EsGLésiA

10 DE GEnER, 20h
EsPAi CuLtuRAL kuRsAAL

23 l divendres
Tradicions. Cagatió de l’MCC i el Sesa.  
Hora: 10h a 20h. Lloc: Plaça de l’Església. 

27 l dimarts
Tallers infantils de Nadal. També els dies 
28 i 29. Hora: 18h. Lloc: Centre Cívic 
l’Alzina, Terra Nostra (Núria, 73).

26 l dilluns
Concert. De Sant Esteve amb l’Orquestra 
de Cambra de Terrassa 48. Hora: 19h. 
Lloc: Església de Santa Engràcia. Preu: 
6 euros (a l’Auditori una hora abans) o 3 
euros, anticipada.

31 l dissabte
Festa. De Cap d’Any amb dj i animació. 
Hora: 0.30h. Lloc: Casino de Terra Nostra.

Festa. De Cap d’Any amb disco mòbil. 
Hora: 0h. Lloc: La Unió.

3 l dimarts
Portes obertes. A les maquetes de tren 
de l’Associació Amics del Ferrocarril de 
Montcada i Reixac. Hora: matí i tarda. 
Lloc: Passeig de la Font Pudenta, 66.

Visita. Del patge reial i tallers nadalencs. 
Hora: 18h. Lloc: Rambla dels Països Ca-
talans. Organitza: Associació de Comer-
ciants de Montcada Nova-Pla d’en Coll.

4 l dimecres
Visita. Del carter reial i inflables. Hora: De 
16 a 20h. Lloc: Plaça de l’Església. Orga-
nitza: Regidoria de Cultura i Patrimoni.

Visita. Del patge reial a la Fira de Reis (de 
16 a 19h). Hora: 19h. Lloc: La Unió.

Visita. Del cartel reial. Hora: 17h. Lloc: lo-
cal de l’AV la Ribera.

Visita. Del patge reial. Hora: 17h. Lloc: 
Plaça del Bosc (inflables a les 11h). Orga-
nitza: AV Can Sant Joan.

Taller. De manualitats amb feltre. Hora: 
18h. Lloc: Espai Jove Can Tauler. Orga-
nitza: Regidoria d’Infància i Joventut.

5 l dijous
Cavalcalda. Dels Reis d’Orient pels carrers 
de Montcada. Hora: 17.30h. Punt de sor-
tida: Avinguda de la Ribera amb carrer 
Llevant (veure pàgina 25).

Visita. Dels Reis d’Orient a Can Cuiàs. 
Hora: 18h. Organitza: AV Can Cuiàs.

8 l diumenge
Assemblea. Del col·lectiu Indignats Mont-
cada. Lloc: Abi (Colon, 5). Hora: 20h.

10 l dimarts
Vetllada poètico-musical. ‘La Ventafocs’, 
dins del cicle Coses que passen. Hora: 
20h. Lloc: Kursaal. Organitza: AV Can Sant 
Joan.

13 l divendres
Hora del conte. ‘El bol de la felicitat’, a 
càrrec de Pau Tarruell. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda de Montcada.

tel. 935 751 289  |  de dimarts a dissabte: 17 a 21h.  diumenge: 11 a 14h

tel. 934 451 888  |  de dilluns a divendres: 8 a 22h. dissabte: 17 a 19h. diumenge: 11 a 14h

tel. 935 651 122  |  de dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. diumenge: 10 a 14h

Exposició 
LA pLENITUD
de Joan Capella
Fins a l’11 de març

Exposició 
vocaciÓ 
i creiXement 
de Joan capella 
Fins al 28 de gener

sala 
principal

EXpOSiCiÓ

LA INTIMITAT
de Joan capella 
Fins al 10 de febrer  
sala sebastià Heredia

Rivas, c. conca,10
duran, av. terra nostra, 37
Recasens, av. catalunya, 65
Guix, c. major, 25
miró, c. orquidea, 8
j. Relat, c. major, 89
pardo, c. masia, 2
V. nieto, països catalans, 51
j. Vila, pg. Jaume i, 30

23 24 25

30 31 127 28 2926

63 4 52

J.relat rivas rivas

v.nieto J.relat J.relatpardo guix recasensJ.vila

recasensJ.vila pardo guixduran

desembre/gener

v.nieto v.nieto

7 8

1310 11 129
rivas duran J.vila pardo guix recasens

14
recasens

15

J.relat

16
duran

18
pardo

20
rivas

17
J.vila

19

ajuntament 935 726 474

ambulàncies 061

atenció ciutadana 010

Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112

policia Local 092

policia Nacional 935 642 450

Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

Veure les activitats de 
nadal a la pàgina 25
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pàg. 22

CONCERT DE SANT ESTEVE
L’Orquestra de Cambra de Terrassa 48 
actuarà a l’església de Santa Engràcia

pàg. 23

ELS REIS S’ApROpEN
La Cavalcada recorrerà els carrers 
de Montcada el 5 de gener

fUndACiÓ jOAn CApELLA

Una exposició i un llibre 
situen el pintor en la 
història de l’art català

Joan Capella (1927-2005) va 
manifestar en vida que un dels 
seus desitjos era romandre en la 
memòria dels qui el van conèi-
xer com a persona i com a artis-
ta. La inau gu ració de l’exposició 
retrospectiva ‘Joan Capella, la 
modernitat propera’, feta el 20 
de desembre a l’Auditori, va po-
sar en evidència que el pintor ha 
deixat una petjada inesborrable 
en el poble que el va veure néi-
xer i que està en el bon camí per 
ocupar el lloc que es mereix en 
la història de l’art català gràcies 
a la Fundació que porta el seu 
nom i al treball del comissari de 
la mostra, Àlex Mitrani, autor 
d’un llibre amb el mateix títol. 

Pintor modern. Segons el crític, 
“Ca pella pertany a la gene-
ració d’artistes catalans de la 
postguerra que van intentar 
recuperar un discurs de mo-
dernitat enmig de la grisor del 
règim”. Els crítics Josep M. Ca-
dena i Josep Corredor-Matheos 
i la directora de la Sala Dalmau, 
Mariana Draper, van secundar 

el plantejament de Mitrani, des-
tacant l’autenticitat del pintor, 
“que sempre va ser fidel a ell 
mateix”–en paraules de Corre-
dor-Matheos. Càndid Cervera, 
amic personal, va glosar la figu-
ra de Capella, tot recordant els 
temps de la infància i els inicis 
del grup Tertúlia, “bressol de 
la gran amistat que ens uniria 
per sempre”. El regidor de Cul-
tura i Patrimoni, Daniel Moly 
(CiU), va manifestar la seva 
admiració per Capella, “que en 
vida ens va donar molt i enca-
ra ho continua fent”. L’alcaldes-
sa, María Elena Pérez (PSC), va 
remarcar “la importància de 
divulgar la seva obra entre les 
noves generacions” i va lliurar 
un ram de flors a la vídua del 
pintor, Pilar Quintana.
La mostra, formada per una 
seixantena d’obres, està repar-
tida entre l’Auditori, la Casa de 
la Vila i el Kursaal, i rebrà la 
visita de 1.500 escolars. A par-
tir del març viatjarà a París –al 
Centre d’Estudis Catalans de la 
Universitat de la Sorbona– i per 
diferents ciutats de Catalunya i 
Espanya. “L’estudi de Mitrani 
és una excel·lent carta de pre-
sentació per avalar l’obra de 
Capella”, va apuntar el director 
de la Fundació, Jorge Gómez. El 
llibre es pot adquirir a l’Auditori 
per 20 euros.

Laura Grau | Montcada

‘Capella va intentar 
recuperar un discurs 
modern en la grisor 
del règim’, diu Mitrani
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El montcadenc Càndid Cervera va glosar el perfil humà de Joan Capella, amb qui va compartir una gran amistat des de la seva joventut

Mitrani, fent la seva explicació, acompanyat per Draper, Corredor i Cadena

L’alcaldessa va lliurar un ram a la vídua de Capella, Pilar Quintana 

Més d’un centenar de persones va assistir a la inauguració

amics i coneguts destaquen la qualitat humana de l’artista 
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COnCERt

La Coral Mare de Déu 
omple Santa Engràcia

L’Església de Santa Engràcia es 
va omplir de gom a gom l’11 de 
desembre amb motiu del con-
cert de Nadal de la Coral Mare 
de Déu del Turó, que enguany 
va actuar amb les corals Cerda-
nya Canta, de Puigcerdà, i Nou 
Món, del Guinardó, a més del 
trio de corda i vent Josep Solé. 
El repertori va incloure temes 
de diferents països del món i les 
tradicionals composicions na-
dalenques. Actuar  amb d’altres 

corals és una línia que segueix 
des de fa temps l’entitat, sobre-
tot per als concerts importants 
com el de Nadal, “perquè és 
molt enriquidor per a nosal-
tres i també per al públic”, ha 
explicat Josep Capella, en nom 
de la coral. Precisament la coral 
Cerdanya Canta, amb un gran 
prestigi, va actuar a Montcada 
per retornar la visita que la coral 
montcadenca va fer a Puigcerdà 
el febrer de 2010, amb motiu de 
la majoria d’edat del grup.
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Les corals cerdanya canta i Nou Món també hi van actuar
Laura Grau | Montcada

mOntCAdA A ESCEnA

La mostra supera la cinquena edició 
amb bon nivell i ganes de continuar

La cloenda de la cinquena mos-
tra Montcada a Escena, feta el 
18 de desembre al Kursaal, va 
ser sobretot un reconeixement 
als grups locals que la fan pos-
sible amb el seu esforç i la seva 
passió pel teatre. El cicle i el seu 
impulsor, el director teatral i 
tècnic de Cultura, Climent Sen-
sada, han permès que les com-

panyies es coneguin entre elles 
i treballin plegades en algunes 
ocasions. El resultat d’aquesta 
col·la boració és l’Aula de Teatre 
que cada any fa una obra com a 
cloenda del cicle. El text escollit 
per aquesta edició va ser ‘Gente 
bien’, un sainet satíric de Santia-
go Rusiñol sobre la nova bur-
gesia del XIX, que va ser molt 
aplaudit pel públic. El regidor 

de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU), va destacar “la il-
lusió i la professionalitat dels 
grups que any rere any s’im-
pliquen en la mostra”. L’acte 
va acabar amb una cançó de fe-
liç aniversari a càrrec de la can-
tant montcadenca Sheila i una 
bufada d’espelmes col·lectiva 
d’un pastís que es va repartir en-
tre el públic.
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L’espectacle ‘Gente bien’ reuneix una vintena d’actors de diferents grups amateurs locals

Laura Grau | Can Sant Joan
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Una escena de ‘Gente bien’, un sainet en un acte que satiritza els esforços de la nova burgesia del XIX per aparentar maneres aristocràtiques

La Coral Cerdanya Canta va cantar algunes peces en solitari i després amb la resta de corals

L’Orquestra de Cambra de Terrassa 48 protagonitzarà el concert de Sant Esteve que organitza la Regidoria de 
Cultura i Patrimoni el 26 de desembre a l’Església de Santa Engràcia (19h). El grup està format per instrumentistes 
de corda relacionats amb l’activitat musical de Terrassa. El conjunt ha assolit un alt nivell de virtuosisme que li ha 
merescut, entre d’altres, el primer premi del Concurs de Música de Cambra de Sant Mateu de Castelló al 2003.
Les entrades anticipades costen 3 euros i es poden adquirir a l’Auditori Municipal, al Kursaal i a la Regidoria de 
Cultura i Patrimoni –a la Casa de la Vila– en els horaris habituals. El mateix dia del concert es podran adquirir una 
hora abans a l’Auditori al preu de 6 euros. La recaptació es destinarà íntegrament a Càritas Montcada | Lg

> L’Orquestra de Cambra de Terrassa 48 farà el concert de Sant Esteve

CARnAVAL 2012

preparatius per a la Rua
Les comparses podran demanar ajuts a partir del 9 de gener

El 9 de gener s’obrirà el termini 
perquè les comparses de Mont-
cada s’inscriguin a la Rua de 
Carnaval 2012, que desfilarà 
pels carrers de Montcada el 18 
de febrer. Les comparses que 
sol·licitin subvenció rebran 100 
euros menys que l’any passat, 
ja que la Regidoria de Cultura 
i Patrimoni ha hagut de retallar 

la partida pressupostària. L’ajut 
mínim és de 350 euros per a 
les comparses més petites i el 
màxim, 1.100. Una altra mo-
dificació que inclouen les bases 
és que la xifra mínima per ser 
comparsa és de 20 i no de 15 
com fins ara. La desfilada segui-
rà el mateix itinerari de sempre i 
clourà al pavelló Miquel Poblet, 
transformat en Sambòdrom. 

Laura Grau | Montcada
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REiS d’ORiEnt

La Cavalcada comptarà amb quatre 
carrosses i un grup de percussió

La crisi no impedirà que els Reis 
d’Orient visitin Montca da  el 5 
de gener, tot i que el pressupost 
s’hagi reduït respecte anys ante-
riors. La Cavalcada 2012 cons-
tarà de quatre carrosses amb so 
i llum, les tres de Ses Majestats 
i una plena de regals, a més del 
grup de mares del Gurugú, que 
es disfressen de carboneres. La 
banda de percussió Tambolàs 
amenitzarà la desfilada. La Re-
gidoria de Cultura i Patrimoni 
està buscant solucions per cobrir 
la tasca d’assistència que feia la 
Brigada Municipal, que ha deci-
dit no participar a la Cavalcada 
de forma voluntària com a pro-
testa pels comiats anunciats pel 
govern municipal.

Recorregut. Ses Majestats arri-
baran a la plaça del Poble de 
Terra Nostra a les 16.30h i una 
hora més tard es traslladaran a 
l’avinguda de la Ribera, punt de 
partida del recorregut, que pas-
sarà per Can Sant Joan, Montca-

da centre i Montcada Nova-Pla 
d’en Coll i clourà a Mas Rampi-
nyo. La recepció de les autoritats 
i el lliurament de les claus de la 
ciutat tindran lloc a les 19.45h a 
la plaça de l’Església. Els patges 
recolliran les cartes dels infants 
el 4 de gener a la plaça de l’Es-
glésia (de 16 a 20h). En cas de 
pluja, la carpa es traslladarà a 
l’àgora de Montcada Aqua. A 
Can Cuiàs els Reis arribaran a 
les 18h gràcies  a l’AV del barri.
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El patge reial recollirà les cartes del públic infantil el 4 de gener a la plaça de l’Església

Laura Grau | Montcada

La Cavalcada dels Reis d’Orient compta sempre amb grups que animen la desfilada

‘Espectacular’ és l’adjectiu que 
més fa servir el públic que con-
templa el pessebre monumen-
tal d’Amable Gutiérrez, que 
recrea el naixement en el marc 
de les piràmides egípcies i amb 
mòmies  incloses. Aquest és un 
del 8 pessebres que integren la 
mostra de l’Agrupació de Pesse-
bristes, inaugurada el 9 de de-
sembre a l’Església de Santa En-
gràcia. Gutiérrez ha dedicat un 
any a dissenyar i reproduir els 
diferents elements. “Tot el que 

es veu, fins i tot les figuretes de 
fang, és fet per mi, només he 
comprat un petit sarcòfag”, va 
explicar l’autor. L’altre pessebre 
que ha causat sensació és el de 
l’Associa ció d’Amics del Ferro-
carril, on els reis i els seus ca-
mells viat gen en tren. El mossèn 
Jaume Casas i les autoritats mu-
nicipals van convidar els mont-
cadencs a gaudir de l’exposició, 
que es podrà visitar fins al 6 de 
gener, de dilluns a dissabte a la 
tarda i els diumenges i festius, 
tot el dia.

LitERAtURA

pessebres per fer volar 
la imaginació de tothom
amable Gutiérrez presenta un diorama monumental de 25 m2

El pessebrista Amable Gutiérrez posa davant del pessebre gegant ambientat entre piràmides

Laura Grau | Montcada
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La Colla de Diables de Can 
Sant Joan s’ofereix per portar 
els regals de Reis a casa de les 
famílies de Montcada que ho 
vulguin amb l’objectiu que els 
nens visquin més intensament 
l’emoció d’aquesta nit màgica. 
Els interessats poden enviar un 
missatge a l’adreça electrònica 
diables_cansantjoan@hotmail.
com o bé trucar al telèfon 690 
922 530 (tardes) | Lg

> Reis i Diables
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La presentació del número 23 
de la revista ‘Quaderns’, el 14 
de desembre al seu local, va 
cloure el programa del 25è ani-
versari de la Fundació Cultural 
Montcada, que va començar a 
l’abril amb una conferència de 
l’historiador Jordi Bilbeny i ha 
comptat amb altres personalitats 
destacades del món de la cultura 
com els escriptors Lluís Perma-
nyer i Màrius Serra. La presi-
denta Núria Cervera va agrair 
la bona resposta dels socis als 
actes programats. “Això ens 
esperona en la recuperació i 
difusió del patrimoni que els 
nostres avantpassats ens han 
llegat”. 

L’Arxiu, en marxa. Cervera va 
destacar el projecte de l’Arxiu 
Històric que dirigeix Jaume Al-
cázar. L’historiador va avançar 

que aquest arxiu acull autènti-
ques joies com per exemple do-
cuments del segle XVI impresos 
en els molins paperers que exis-
tien al municipi i va parlar del 
nou número de la publicació, 
que presenta un format “més 
visual, modern i atractiu”. El 

tema estrella és la investigació 
que han fet Josep Bacardit i Ri-
card Ramos sobre l’origen del 
terme Mas Rampinyo. L’acte va 
cloure amb la presentació de la 
nova escultura, titulada Santim-
banqui, que l’artista Manel La-
hoz ha donat a l’entitat.

Lluís Maldonado | Montcada

‘Quaderns’ modernitza el seu format 
en l’últim acte del 25è aniversari
El tema estrella de la revista és una investigació sobre l’origen del terme Mas Rampinyo
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La seu de la Fundació Cultural va registrar un ple total a l’acte de cloenda del 25è aniversari

fUndACiÓ CULtURAL 

L’Associació Giravolt va ser l’estrella del 
vermut de Nadal que l’Abi va fer el 18 
de desembre. Les tres corals de l’entitat, 
la d’adults, la jove i la infantil, van cantar 
nadales en català i castellà, però també 
en anglès, italià, alemany i francès. El 
col·lectiu va presentar una cançó que 
es cantava a Reixac als anys quaranta, 
“un descobriment que s’emmarca en 
la tasca de rescatar la tradició musical 
del municipi abans que es perdi”, ha 
explicat la directora, Xus Asenjo | Lg

> giravolt omple l’Abi
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El Pare Noël va visitar el 18 de desembre el barri de la Font Pudenta i 
Muntanyeta, on va repartir il·lusió i somriures entre els més petits, que li 
van fer arribar les seves cartes, es van fer fotografies amb ell i es van en-
dur un petit obsequi, gentilesa de l’AV del barri que també va organitzar 
una xocolatada per fer passar el fred al llarg del matí | RR

> El pare Noël fa una visita a la Font pudenta
r
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El club Endansa va fer una exhibició 
de ball al Casino de Terra Nostra el 16 
de desembre. El públic va gaudir d’una 
gran varietat d’estils com la samba, el 
tango, el pas doble, la rumba i el vals, 
però l’actuació més aplaudida va ser la 
d’un grup de ballarins en cadira de ro-
des, anomenat ‘Wheelchair’, que va fer  
una actuació de rumba, bolero i sam-
ba. El club va agrair la col·laboració de 
l’AV de Terra Nostra, que l’hi cedeix 
la sala gran per assajar abans de les 
competicions | RR

> Ball sense barreres al Casino de Terra Nostra

> Un grup de joves participa a ‘Tu sí que vales’
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El grup de ball Diamond’s Crew, format per sis joves montcadencs, ha 
participat en el concurs de talents ‘Tú sí que vales’ que emet Telecinco. El 
programa en què apareixen els joves s’emetrà el dia 27 de desembre, si 
no hi ha canvis d’última hora. Fins aquesta data el grup no pot donar cap 
informació sobre el veredicte final, però de moment la seva participació al 
programa ja li ha reportat un contracte per actuar en una gala a Madrid. 
“Estem molt contents d’haver participat en aquest espai i veure com 
funciona la televisió per dintre”, ha explicat Cristian Jiménez, membre 
del conjunt creat al 2009 per alumnes de l’institut Montserrat Miró | Lg
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el retro-visor Laura grau
Fundació Cultural

L’escola San Eusebio, destinada als fills dels treballadors, rebia la visita de Ses Majestats 

Passen els anys, però les cares 
d’il·lusió i perplexitat dels nens 
quan veuen els Reis d’Orient no 
canvien. L’escena que il·lustra 
aquest article correspon als anys 
cinquanta i està feta a l’Escola 
San Eusebio de la fàbrica Asland, 
constituïda el 6 d’octubre de 
1943 i batejada amb el nom del 
fundador de la cimentera, Eusebi 

Güell. L’escola era coneguda po-
pularment com La Salle Asland, 
perquè eren germans d’aquesta 
comunitat els qui la gestionaven.  
Hi anaven majoritàriament els fills 
dels treballadors per ser adoc-
trinats en la fe cristiana. Situada 
dins del recinte industrial, formava 
part d’un edifici que incloïa tam-
bé una capella i les dependències  

dels germans. També hi havia 
l’economat i el forn de pa desti-
nat als empleats i les seves famí-
lies. L’escola funcionava com un 
departament més de l’empresa, 
de la qual rebia suport econòmic 
i material. Un cop l’any la fàbri-
ca organitzava la visita dels Reis 
Mags qui personalment lliuraven 
als alumnes joguines i dolços. 

Quan els Reis visitaven l’Asland

Un grup de nens rep regals dels Reis d’Orient a l’Escola San Eusebio de l’empresa Asland, acompanyat d’un germà del col·legi La Salle
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La Casa de les Aigües 
protagonitza el calendari
cosme oriol i pedro caballero són els autors de les imatges

Cosme Oriol i Pedro Caballero, de l’Afotmir, són els autors de les imatges que il·lustren l’almanac
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La Casa de les Aigües és l’estrella 
del patrimoni montcadenc, però 
no tothom la coneix. Mostrar-lo 
a la població és l’objectiu del ca-
lendari i la Guia Agenda Munici-
pals, que en l’edició del 2012 ofe-
reixen un recorregut fotogràfic 
pel complex modernista de la mà 
de Cosme Oriol i Pedro Caballe-
ro, de l’Afotmir. Els dos autors 
s’han centrat a captar la bellesa 
d’aquest recinte. “Cada vegada 

que entràvem descobríem un 
nou racó, un nou detall”, van 
dir els artistes. El seu treball es 
va presentar el 15 de desembre 
a l’Auditori davant d’un centenar 
de persones. Tant l’alcaldessa, 
María Elena Pérez (PSC), com 
el regidor de Cultura i Patrimo-
ni, Daniel Moly (CiU), van des-
tacar la qualitat de les imatges i 
van animar tothom a conéixer la 
Casa de les Aigües aprofitant les 
visites que fa el Museu.

Lluís Maldonado | Montcada
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CIM ‘XTREM’
L’entitat excursionista crearà una 
secció per als qui practiquen les 
marxes d’alta resistència

pàg. 28 pàg. 28

S’ha acomplert la dita d’entrena-
dor nou, victòria segura. El Va-
lentine ha trencat la crisi de joc 
i resultats imposant-se en els dos 
últims partits al  CB Cornellà, 
el seu botxí en semifinals de la 
Lliga Catalana, i La Seu. Enrere 
queden quatre derrotes consecu-
tives en lliga d’un equip fet amb 
aspiracions a l’EBA. El tècnic no 
vol mirar enrere, no li preocupa 
el que hagi pogut fer l’equip en 
les últimes jornades. “Això són 
coses del passat i jo només 
miro endavant, i veig coses 
que m’agraden i d’altres que 
s’han de millorar”, opina

Dia a dia. Mateo Rubio només 
pensa ara en el dia a dia: “El 
que em preocupa és entrenar 
bé cada dia”, subratlla. El tèc-
nic té molt clar que “l’equip 
pot créixer i creixerà”.  Per al 
nou míster la clau del seu treball 
passa per “defensar molt bé i 
córrer en atac”. 

Vol que jugadors amb una gran 
experiència com Xavi Mendi-
buru, Balanzo, Ventura i el capi-
tà Raúl Ortega siguin els motors 
i el suport per als més joves de 
la plantilla. “Hem de treballar 
junts, amb esforç, passar-ho 
bé i defensar els colors del CB 
Montcada”, conclou. 
Rubio considera necessari un 
descans que coincideix amb el 
parèntesi nadalenc perquè “la 
plantilla agafi oxigen i es re-
cuperi física i mentalment”.

Lluís Maldonado | Redacció

BÀSQUEt. LLiGA EBA

El Valentine 
reacciona
L’arribada del nou entrenador coincideix amb les 
dues victòries a casa contra el cornellà i La Seu

El pivot montcadenc Aitor Murúa intenta encistellar sota la defensa del Cornellà

El club anunciarà en els propers dies la incorporació d’un nou jugador amb experiència
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TRIATLETES DESpULLATS
Membres de la secció de Triatló
de la JAM, la Trijam, han publicat 
un calendari per autofinançar-se

“No ha estat fàcil, però hem 
superat la prova de guanyar 
els darrers partits amb solvèn-
cia fent així un pas més cap a 
l’ascens”, ha afirmat el tècnic Jor-
di Rozas després que l’FS Montca-
da s’ha desfet en les darreres dues 
jornades del Riudellots (0-3) i el 
Manlleu (4-3), en el partit més di-
fícil, de moment, de la temporada 
on va haver de capgirar el marca-
dor. La plantilla manté una soli-
desa defensiva i ofensiva gairebé 

perfecte. La sintonia de l’equip es 
tradueix amb una clarividència en 
el joc, amb toc, control i resolució. 
“Quan anem guanyant som un 
equip, però qual el partit està 
més ajustat i complicat, encara 
ens creixem més”, opina el capità 
Mario Litrán.
El club espera anunciar en uns 
dies una nova incorporació. No 
s’ha desvetllat el nom però sí que 
se sap que és un jugador amb una 
dilatada experiència a la primera i 
segona divisió.

Directes cap a l’ascens

Lluís Maldonado | Redacció

fUtBOL SALA. tERCERA nACiOnAL

L’FS Montcada resol amb solvència i es consolida més líder que mai
sa
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Mateo Rubio: “L’equip 
pot créixer i creixerà. 
Hem de treballar junts i 
amb esforç per defensar 
aquesta samarreta

  

Tot i la seva juventut, Mateo 
Rubio –34 anys– atresora una 
experiència en l’elit del bás-
quet espanyol i arriba a Mont-
cada després d’entrenar l’ADT 
de Tarragona en LEB plata. 
Abans havia estat al CB Hos-
pitalet, on va debutar com a 
tècnic aconseguint un ascens 
a l’antiga LEB 1, i va entrenar 
a la LEB Or al Cantàbria. Al 
seu palmàrès destaca també 
la participació amb la selecció 
espanyola sub19 al Mundial de 
la categoria l’any 2007 | LM

Mateo Rubio, ex LEB Or 
i Plata, substitueix com 
a tècnic Del Campo
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El femení continua líder en solitari sense perdre cap partitde en les 9 jornades de lliga

Jornada a jornada, la Salle ca-
mina a pas sòlid cap a l’objectiu 
de la permanència. Ha acabat la 
primera volta setè després d’un 
meritori triomf contra un dels 
grans, el Sesrovires (22-20). El 
capità Xavi Benítez ha explicat 
que la clau de la bona marxa “és 
fer un partidàs en defensa”.

Femení. La Salle Iste d’Esperanza 
Hoyos es manté invicte després 
de 9 jornades de la lliga, en guan-
yar el Sant Sadurní (8-22) i el Ta-
rragona (25-18)  | LM   

hAndBOL. pRimERA EStAtAL/pRimERA CAtALAnA

La Salle tanca la primera volta setè 
exhibint un excel·lent joc a casa

Els dos empats seguits contra els 
equips que ocupen la part alta 
–Avià i Cerdanyola– són el mi-
llor símptoma del bon moment 
que passa l’equip. El president, 
‘Tato’ Sanchís, va fer balanç de 
tot aquest temps al capdavant 
de l’entitat: “Em sento orgullós 
d’encapçalar aquesta junta 
directiva, amb l’esfoç i la com-
plicitat de cadascun dels meus 
companys”. “Amb responsabi-
litat i dedicació s’està tornant a 
fer gran aquest club, sense haver 
d’estirar més el braç que la mà-
niga, amb fonaments forts que 
garanteixin el futur de l’entitat”, 
va expressar.

Avís. El president va alertar que 
a l’abril es puguin presentar al-
tres candidatures “poc fiables”: 
“L’únic objectiu que ens mou  

és servir el club i no aprofitar-
se d’ell”, va afirmar Sanchís en-
tre una forta ovació. L’alcaldessa, 
María Elena Pérez, va lloar el 
gran ambient que es respira al 
club: “Us desitjo els millor dels 
èxits esportius, valoro la gran 
feina que s’està fent i la bona 
entesa que existeix ara entre el 
club i l’Ajuntament”, va dir.

Lluís Maldonado | Redacció

fUtBOL. pRimERA CAtALAnA

El Montcada, un club més unit que mai
El president valora la gestió com a èxit i adverteix de candidatures “poc fiables” als comicis de l’abril 

L’Escola és tercer 
amb un bon joc

L’Escola ha tret dels últims dos 
partits de l’any resultats positius. 
Va guanyar Les Garriques (2-1) 
i va treure del camp del San-
ta Eulàlia de Ronçana un punt 
molt lluitat. L’entrenador ha fet 
un balanç molt satisfactori de la 
trajectòria de l’equip: “Em sento 
orgullós de la forma com juga, 
cada dia lluita per sobreposar-
se de qualsevol situació amb 
una gran actitud”.

Jugada de l’EF Montcada
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fUtBOL fEmEnÍ. 1A
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El CD Montcada i 35 comerços 
han segellat un acord perquè 
els establiments reparteixin 300 
tiquets per entrar gratuïtament 
al camp i optar a participar en el 
sorteig per xutar des del punt de 
penal en una porteria coberta per 

una lona amb forats amb premis. 
En total es repartiran 100.000 
tiquets/entrades i es repartiran 
3.600 euros fins a final de tempo-
rada. Directiva, autoritats i comer-
ciants confien que la campanya 
sigui un èxit | LM 

Compra, xuta i guanya a 35 comerços locals

El Sant Joan continua imparable i 
ja és líder després de la darrera vic-
tòria contra el Llorença (3-0). En-
rere queda el final penós del partit 
contra el Llano de Sabadell que 
va guanyar La Unió 1 a 3, i que 
l’àrbitre va haver de suspendre a 
falta de sis minuts per al final per 
una baralla que va acabar amb el 
massatgista del Sant Joan, Bori, 
amb vuit punts de sutura al llavi 
després de rebre un cop de puny 
d’un jugador rival. El tècnic, José 
Manuel Martín ‘Pinti’ opina que 

la victòria al camp del Llano “ens 
ha unit encara més”

Santa Maria. Els de José Luis Sán-
chez han fet un pas en fals contra 
l’Herradura, un altre equip que 
lluita per sortir de la zona de des-
cens en perdre a casa 1 a 2. “La 
moral del ‘equip està bé, i els 
resultats no acompanyen”, ha 
lamentat el capità, Gerard Ven-
drell. L’equip venia d’una gran 
victòria en la jornada anterior 
que podia fer pensar en la reacció 
i remuntar la situació adversa.

La Unió es col·loca líder 
per davant del Can Rull

Lluís Maldonado | Redacció

El Santa Maria lluita sense sort per sortir de la zona de descens

fUtBOL. tERCERA CAtALAnA

El lateral esquerre Jesús Jiménez rep una obstrucció en un llençament contra el Gavà

La directiva, l’alcaldessa, el regidor d’esports i les plantilles del primer equip i el juvenil van compartir el sopar de Nadal al restaurant Can Piqué
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L’entitat vol potenciar i atraure les persones que ja practiquen marxes d’alta resistència

El Cim prepara la creació d’una 
secció de caminades extremes. 
Amb el nom d’El Cim Xtrem, es 
vol potenciar i atraure les perso-
nes que ja practiquen a títol indi-
vidual marxes d’alta resistència 

de la Copa Catalana de Cami-
nades de Resistència, organitza-
des per entitats excursionistes 
i que formen part del calendari 
oficial de la Federació d’Entitats 
Excursionistes de Catalunya. 
“Unes proves no competitives 

i on preval el repte personal i 
de superació dels participants, 
de la germanor i la solidaritat”, 
ha destacat el president, Alfred 
Canals. Les proves tenen una 
distància d’entre 45 i 90 km i una 
durada d’entre 12 i 24h. 

EXCURSiOniSmE

El Cim aposta per l’esport ‘xtrem’
Lluís Maldonado | Redacció
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Socis i acompanyants de la Matagalls-Montserrat 2011, una de les proves d’alta resistència

La Trijam publica un almanac amb despullats al preu de 5 euros per pagar les fitxes federatives

La necessitat de recaptar diners 
per finançar la secció de triatló 
de la Jam, la Trijam, ha animat 
a 24 dels seus membres a despu-

llar-se en un calendari que ja està 
a la venda. Els integrants es van 
posar a mans de la fotògrafa Sa-
manta del Río per captar les 13 
imatges que il·lustren l’almanac, 

de forma divertida i amb una 
gran qualitat. La publicació es 
ven al preu de 5 euros. Els organi-
than editat 1.000 exemplars,, amb 
el suport de 12 patrocinadors.

Calendari amb pell de triatleta

Lluís Maldonado | Redacció

24 membres de la recent Trijam han participat en el calendari per recollir fons per pagar les inscripcions a les triatlons i  es ven a 5 euros
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La UE Montcada arrenca el 28 de 
gener el Campionat de Catalunya 
per conjunts a la Divisió d’Honor. 
“Volem millorar els resultat dels 
dos darrers anys. Ja sabem que 
obtenir el primer lloc és difícil, 
però la idea és estar entre els 
tres primers”, va valorar el pre-
sident, Arturo Vidarte durant la 
presentació dels jugadors el 17 de 
desembre, aprofitant la celebració 
del tradicional torneig de Nadal. 
“Els altres grans equips s’han 
reforçat i presenten equips molt 
més competitius”, va afegir. Vi-
darte ha volgut agrair un any més 
el suport de l’Ajuntament i dels pa-
trocinadors oficials que “ens per-
meten, tot i la crisi, afrontar la 

temporada amb una plantilla 
competent”

Nous reforços internacionals. L’en-
titat ha fitxat enguany el Gran 
Mestre cubà Yusnel Bacallao, el 
Mestre Internacional i pròxim 
Gran Mestre Orelvis Pérez, el 
campió juvenil Mestre Fede Eric 
Martínez, el Mestre Fede Alberto 
Gómez i el Mestre Català Teo-
doro Asensio. De la campanya 
anterior continuen el Gran Mes-
tre francès Matheiu Cornette, 
el Gran Mestre colombià Jaime 
Cuartas, el Mestre Internacional 
Arturo Vidarte, el Mestre Fede 
Adrián Randazzo i els Mestres 
Catalans Narcís Bravo, Jesús Ca-
rrasco i Juan José Hernández.

L’equip s’ha reforçat amb grans jugadors internacionals

Lluís Maldonado | Pla d’en Coll

ESCACS. diViSiÓ d’hOnOR

La UE Montcada aspira a 
estar entre els tres primers
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Membres de la plantilla que disputaran el Campionat de Catalunya per equips de Divisió d’Honor

> Eva Nieto i Carles Cirera, tretzens 
al mundial celebrat a França
Eva Nieto i Carles Cirera –a la foto–, van acabar tretzens al 
campionat del món celebrat els dies 9 i 10 a Rouen (França) 
en què van participar 60 parelles. Allà també es va disputar 
el campionat internacional WDSF on Nieto i Cirera van que-
dar 5è i 6è en sènior I llatí. Carmen Matamoros i J.Luis Gar-
cía van quedar 6è en sènior II llatí. Nieto i Cirera també van 
ser segons en la WDSF Internacionals de Salou i primers en 
Pas doble. En competicions nacionals, Nieto i Cirera van ser 
primers en llatí màxima categoria nacional, guanyant els 5 
balls. Anna Martínez i Jesús Vilaseca van ser 3rs en modali-
tat llatí adult 1 D. Míriam de Saint Germain i Enric Trias van 
ser 2ns en llati youth D, mentre que Francesc Fernández i 
Anna Martínez van ser 2ns en llatí sènior 1 B | LM   r
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El Multiópticas Isis de Lli-
ga Nacional va ensopegar 
a casa contra el Castellbis-
bal (14-18). El CK Mont-
cada, que juga a la Segona 
Divisió, també va perdre 
contra el Castellbisbal (9-
10) però va sumar el seu 
primer triomf contra el CK 
Barcelona, el fins ara líder.

Tant el sènior B com el sènior femení són penúltims

BÀSQUEt. CEB CAn SAnt jOAn

El sènior A exhibeix bon 
joc però falten resultats

El Can Sant Joan A està 
mostrant un bon nivell 
“sense que acompanyi de 
moment la sort”, diu el base 
Óscar Salas. Ha perdut els 
tres darrers partits contra el 
Ramon Noat, Gaudí i Sarrià 
i segueix onzè amb 13 punts, 
3 victòries i 7 derrotes.

Resta de sèniors. El con-
junt B va caure contra el 

Torelló (41-43) i contra el 
Mataró (80-48) i s’ha situat 
penúltim de la classificació 
amb només 1 victòria i 9 
derrotes. L’altra sènior de 
l’entitat, el femení, con-
tinua amb la dinàmica 
negativa. Ocupa la penúl-
tima posició amb només 
1 victòria i 10 partits per-
duts, els últims contra el 
Vilatorta (59-28) i el Roda 
(27-58).

Lluís Maldonado  |  Redacció

BÀSQUEt. ELViRA-LA SALLE

fUtBOL SALA. fS mOntCAdA

El sènior B ha defallit en les darreres jornades de lliga després de l’excel·lent debut

sa
n

ti
 r

o
m

er
o

El sènior B de l’FS Montca-
da continua amb una ratxa 
irregular. Tot i el bon el 
bon inici de lliga amb tres 
victòries en els tres primers 
partits. L’equip ocupa la se-
tena posició del grup 1 de 
la Primera Divisió amb 15 
punts. En les darreres dues 

jornades va guanyar el Ro-
sario (7-3), però va ensope-
gar contra el Racing Pineda 
(1-2). 

AE Can Cuiàs. L’altre equip  
local que juga al mateix 
grup, el Can Cuiàs, que di-
rigeix Matías Ruiz, és quart 
amb 16 punts.

Lluís Maldonado |  Redacció

El sènior B entra en 
una línia de joc irregular 
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 pivot de l’Elvira-La Salle encistella en el derbi contra el Can Sant Joan A

hAndBOL. LA SALLE

El màster femení perd 
contra el nou líder
L’equip màster femení va 
perdre el seu primer partit 
a casa en la darrera jornada. 
El conjunt que entrena An-
tonio Muñoz va perdre per 
un ajustat 22-23 contra el 
Gavà, que a partir d’ara és 
el nou líder, desbancant així  
les montcadenques. Pel que 

fa a la resta d’equips sèniors 
de l’entitat, el màster mascu-
lí va guanyar a la pista de 
l’OAR Gràcia de Sabadell 
(19-33) i és quart a la lliga. 

Sènior B. Els d’Òscar San-
felip van perdre en l’últim 
partit a Igualada (30-28) tot 
i fer una gran remuntada. 

Lluís Maldonado  |  Redacció

El base Óscar Salas protegeix l’esfèric en un partit a casa contra el Montmeló
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Les noies que entrena Antonio Muñoz han cedit el liderat al Gavà

KORfBAL. CK mOntCAdA 

L’equip A perd la ratxa

L’Elvira-La Salle B ocupa 
la sisena posició del grup 
després de les dues últimes 
jornades disputades, en què 
va superar el Sant Antoni 
a casa (70-61), però va per-
dre a la pista del Cornellà B 
(75-59). Els homes de David 
Fusté sumen 14 punts amb 

un bagatge de sis victòries i 
només quatre derrotes.

Sèniors. El sènior A, també 
és sisè. Va guanyar contra 
el Lliçà de Vall (76-46) i el 
Llavaneres (66-72). El feme-
ní  és cinquè en superar el 
Teià (53-61) i perdre contra 
el Santa Perpètua (52-63). 

Lluís Maldonado |  Redacció

El sènior a i el sènior femení estan la zona mitja alta

L’Elvira B és sisè amb 
6 triomfs i 4 derrotes

El conjunt B guanya el seu primer partit contra el líder

Lluís Maldonado  |  Redacció

El Sènior B va guanyar el CK Barcelona
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Amb dos plates i un bronze, 
el club Shikan va tenir una 
destacada participació al 
campionat de Catalunya de 
Kyus, disputat a Vilanova i 
la Geltrú el 18 de desembre. 
La juvenil María Arroyo va 
ser plata en combat; el cadet 
Jesús Cornudella va ser pla-
ta en combat de menys 65 
quilos i Jordi Acedo, bronze 
en combat per a menys de 
55 quilos.

Campionat d’espanya.  El 
júnior Rubén Serrano, 

amb una quarta posició, va 
ser el millor classificat dels 
5 karateques del Shikan 
que van participar al Cam-
pionat d’Espanya de com-
bat cadet, júnior i sots-21, 
organitzat per la Federació 
Espanyola a Tarragona, el 
17 i 18 de desembre. 
El cadet Jordi Acedo, els jú-
niors Rubén Serrano i Joan 
Muñoz i els sots21 Adil 
Khela i Kevin André, van 
competir sota la direcció 
del seleccionador de la Fe-
deració Catalana, el mont-
cadenc Miguel Franco.  

14 jugadors locals disputen els 
campionats comarcals catalans

fUtBOL SALA. CAmpiOnAt CAtALÀ

El conjunt cadet va ser segon, mentre que el benjamí, tercer 
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Els 14 jugadors de Mont-
cada escollits per formar 
part del conjunt del Vallès 
Occidental en el primer 
Torneig de Seleccions Co-
marcals disputat a Blanes 
del 6 al 8 de desembre van 
tenir un bon paper. L’equip 
cadet va ser sotscampió. Va 
arribar a la final després 
de superar el Maresme (2-
1) però va perdre contra 
Barcelona Sud en la tanda 
de penals. L’equip estava 
format pels montcadencs 
Xavier Ventura, Víctor 
Márquez i Sergi Monte-
negro de l’FS Montcada 
i el porter Javi Reina, de 
l’EF Montcada. Per la seva 

banda, la selecció comarcal 
benjamí va quedar tercera 
guanyant  a la de Barcelona 
Sud. Els benjamins montca-

dencs van ser Àlex i Aitor 
Andrés, Javier Cuenca, Pau 
Pichardo, Àlex Comino i 
Ibai Ramos. També van 

participar els alevins David 
Villanueva i Adrián Prieto, 
i els infantils Yerai Ruiz, Pau 
Montanero i Joan Paredes.

Lluís Maldonado | Redacció

Lluís Maldonado | Redacció

Els kataques locals al campionat català de Kyus, disputat a Vilanova i la Geltrú

Els sotscampions Xavier Ventura, Víctor Márquez, Sergi Montenegro i Javi Reina

El cadet B, últim a la fase prèvia

Fa una setmana que Xavi 
Abad s’ha fet càrrec de del 
cadet B en substitució de 
Pepe Cavanillas. L’equip 
ha acabat últim després de 
perdre 45-68 contra el Ca-
novelles. Només ha pogut 
guanyar un partit del 6 
disputats en aquesta prime-
ra fase. “Després de Reis 
començarem una lliga en 
un nivell més assequible”, 
assegura Abad que ha des-
tacat el gran ambient que es 
respira al vestidor.

BÀSQUEt. CB mOntCAdA

Xavi abad substitueix pepe cavanillas com a tècnic. L’equip comença una nova lliga  

El base-ala Àlex Gaona rep la fèrria defensa del millor jugador de Canovelles
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Lluís Maldonado | Redacció

El preinfantil, contra les cordes

El preinfantil femení ha 
acabat la lliga regular en la 
penúltima posició del grup 
4t del nivell C. Encara li 
queda un partit ajornat 
contra La Roca, pendent 
que la Federació Catalana 
digui el dia que es jugarà. 
En 9 jornades, l’equip ha 
sumat tres victòries i ha 
encaixat 6 derrotes. Els 
dos últims partits els va 
perdre contra el Llefià a 
casa (18-36) i a la pista de 
La Roca (57-28).

Lluís Maldonado | Redacció

BÀSQUEt. CEB CAn SAnt jOAn

Les de Can Sant Joan van perdre a casa contra el Llefià (18-36)
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L’equip que entrena patricia Martínez ha acabat penúltim a la fase prèvia

El Shikan suma tres podis 
al campionat de Catalunya 
Ruben Serrano queda quart al campionat d’Espanya
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Quan encara queden quatre 
partits per completar la pri-
mera volta del campionat, 
el cadet A de l’EF és novè. 
En el darrer partit a casa 
va perdre per un ajustat 
3-4 contra el líder, el Saba-
dell. “Estic content amb la 
reacció e l’equip”, ha afir-
mat el tècnic, Óscar Liarte 
qui destaca la noblesa d’un 
bloc “al qual li falta encara 
caràcter”. L’entrenador con-
fia que la plantilla faci una 
segona volta millor, un cop 
assimilat el treball tàctic.

El prebenjamí, a la lliga escolar

El prebenjamí de l’FS Mont-
cada estan jugant par tits 
amistosos per preparar la 
lliga escolar que comença-
ran amb el nou any. El 
grup el formen 16 infants 
amb edats des dels 4 fins 
als 7 anys. “Estan contents 
i s’ho passen bé, a l’hora 
que comencen a apren-
dre els fonaments”, explica 
l’entrenador Manolo Guerre-
ro. Contra el Sas de Barcelo-
na van empatar a 7 gols.

fUtBOL SALA. fS mOntCAdA

L’equip que entrena Manolo Guerrero està fent partits amistosos de preparació

Els més petits juguen partits amistosos a l’espera que comenci la lliga
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El president els ho havia 
promés. Si sumaven sis 
punts seguits tota la plan-
tilla tindria premi, unes 
sabatilles esportives. I no 
han sumat 6, sinó 9.  El 
juvenil del CD Montcada, 
que venia de guanyar a 
Santa Coloma de Farners 

(2-4), va encadenar dues 
victòries més en les darre-
res setmanes. Va superar a 
casa el Juventus (3-0) i es va 
imposar al Bisbalenc a do-
micili (0-3). Tres victòries 
consecutives que situen el 
de Rafa González en la part 
tranquil·la de la Preferent 
en categoria juvenil .

Victòria amb recompensa
fUtBOL. Cd mOntCAdA

Els verds tornen a encadenar una bona línia sumant 4 punts en els dos darrers partits 
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L’infantil femení millora el joc

Tot i el balanç d’una vic-
tòria en els darrers tres 
partits, l’entrenador de 
l’infantil femení, Pere Ar-
bona, ha destacat la tasca 
de l’equip: “Estem treba-
llant la solidesa defensiva 
i estic content per l’actitud 
de les jugadores”, ha ex-
plicat el tècnic. La Salle va 
guanyar el Sant Quirze, 
però va perdre contra el 
Pau Casals i el Ribes, i té 
encara un partit ajornat. 

Lluís Maldonado | Redacció

hAndBOL. LA SALLE

Les noies de pere arbona juguen a la competició comarcal del Baix Llobregat

Paula Salat controla la pilota davant la defensa rival del Pau Casals
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Els de Rafa González guanyen els dos darrers partits 

El Club Tennis Reixac està 
fent un excel·lent debut a 
la Lliga Catalana. Els dos 
equips alevins masculins, 
l’infantil femení, els dos 
cadets masculins i el cadet 
femení han guanyat tots 
els partits en les cinc jor-
nades disputades. Només 
el cadet femení va empa-
tar en la segona jornada 
contra el Sant Cugat (2-2). 
El dia 17 de desembre el 
CT Reixac va fer la festa 
de Nadal de l’Escola de 
Tennis.

El CT Reixac debuta amb èxit

Lluís Maldonado | Redacció

tEnniS

Els sis equips que competeixen a la Lliga catalana han guanyat tots els partits

El Tennis Reixac va fer la festa de Nadal de l’escola del club el 17 de desembre
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BÀdmintOn

Júlia De la Torre, 
campiona de Catalunya

La montcadenca d’11 anys, 
Júlia De la Torre, s’ha pro-
clamat campiona de Cata-
lunya de la seva categoria. 
Actualment juga al Grano-
llers i gràcies al seu gran 
nivell està fent el circuit 
nacional en categoria su-
perior, la sub15. Pel que 
fa al circuit català ja porta 
guanyat 6 tornejos, el da-
rrer a Argentona el dia 17. 
De la Torre, a més, forma 
part del reduït grup grup 
de Perfeccionament que 
impulsa la Federació Cata-
lana de Bàdminton | LM   La jove montcadenca entrenant

El cadet A planta cara al líder i confia 
en completar una gran segona volta
Lluís Maldonado | Redacció

fUtBOL. Ef mOntCAdA

El conjunt que entrena Óscar Liarte millora partit a partit i ocupa la novena posició a la classificació

L’Escola va plantar cara al líder, el Sabadell. Al descans perdia 0-4 i al segon temps va reaccionar fins al 3-4 definitiu

Cursa 
solidària del 
Sagrat Cor
Més de 100 persones, en-
tre alumnes i familiars de 
l’Escola Sagrat Cor, van 
participar el dia 18 en la 
I Cursa Solidària, orga-
nitzada per l’Associació 
Esportiva. La jornada va 
tenir un caire lúdic i es-
portiu no competitiu, en 
què es van recollir 316 ki-
los d’aliments que càrites 
parroquial, en el marc de 
la campanya de recollida 
d’aliments que cada any 
organitza per les dates de 
Nadal, distribuirà entre 
les famílies més necessi-
tades del municipi | LR

Lluís Maldonado | Redacció



Carles Vidal
Retornar als orígens.  Superar una depressió i fugir del brogit de la gran ciutat són els motius 
que van impulsar Carles Vidal (Barcelona, 1955) a instal·lar la seva residència definitiva a Terra 
Nostra fa dos anys. El músic retorna així al que va ser el seu poble d’estiueg fins als 17 anys, 
quan va marxar a viure en una comuna amb els germans Fortuny, amb els qui fundaria l’Elèctri-
ca Dharma al 1974, com a guitarrista i baix elèctric. Arran de la mort de Franco, la banda es va 
convertir en un referent del despertar català, “en la música de fons d’una alegria col·lectiva”, 
diu Vidal, citant una frase del bateria Josep Fortuny. Després d’una llarga carrera plena d’èxits, 
però també d’hores baixes, el grup ha decidit fer una parada indefinida per descansar de la 
pressió ‘Dharma’ i experimentar nous camins creatius. Laudemus Jam és el nom que fan servir 
els components de la banda quan es troben per tocar amb total llibertat.

“Terra Nostra és el lloc 
que m’ha salvat la vida”

Com neix la seva vinculació amb 
Montcada?
Vaig néixer al carrer Petritxol i als tres 
anys vaig anar a viure a Horta, però 
tots els estius i les vacances escolars 
els passava a Terra Nostra, a la casa 
que va construir el meu pare en un 
terreny que els meus avis van rega-
lar a la meva mare quan es va casar. 
Els meus avis eren molt amics de la 
Roser i el Jaume, del restaurant Ca 
la Roser. En temps de la guerra, ve-
nien a refugiar-se dels bombardejos. 
Durant la meva vida adulta també 
venia molts caps de setmana.  
Per què va decidir quedar-s’hi?
Al 2004 em vaig separar de la meva 
dona i vaig tenir una crisi molt bès-
tia. Vaig deixar de fer de mànager 
del grup –feina que vaig compa-
ginar amb la de músic durant 25 
anys amb l’esquizofrènia que això 
comporta– i, per primera vegada a 
la vida, em sobrava temps. Al 2009 
em vaig instal·lar a la casa de Terra 

Nostra i vaig començar a superar la 
depressió. Hi tinc un hort i gallines i, 
fins i tot, m’he tret el carnet de con-
duir, una assignatura pendent. Puc 
dir que Terra Nostra és el lloc que 
m’ha salvat la vida. 
Fa vida a Montcada o se’n va fora?
Tinc més tendència a anar a Cer-
danyola, però també m’interessa el 
que passa al poble. Llegeixo La Veu 
sempre que la trobo i, com a grup, 
vam actuar una vegada a l’Abi a final 
dels noranta.
Dharma va anunciar a l’octubre una 
‘aturada indefinida’. Què vol dir?
Que parem, però no pleguem. Des-
prés de 37 anys, estem cansats de 
fer gestió i de la pressió ‘Dharma’. Tot 
i que musicalment hem evolucionat, 
tocar amb Dharma t’obliga a jugar en-
tre el que t’agrada a tu i el que agrada 
al públic i, en aquests moments, ens 
ve de gust disposar de total llibertat 
creativa.
Quin és el secret per durar 37 anys? 

Entre els germans Fortuny i jo exis-
teix una amistat des de la infància. 
Vam anar a escola junts i formàvem 
part del mateix grup d’escoltes. 
Érem fans dels Beatles i dels Ro-
lling i crèiem en un model de vida 
alternatiu. Però, a més de tot això, 
el més important és que a l’hora de 
tocar, passava alguna cosa especial, 
hi havia una química i una energia 
que es transmetia al públic.

Com neix el so de la Dharma?
Tots nosaltres teníem influència del 
jazz-rock americà, que vivia uns 
moments de creativitat brutals, 
però també mamàvem de la músi-

ca d’aquí, que havia estat 40 anys 
reprimida. Va ser una fusió natu-
ral que també va ocórrer a d’altres 
punts d’Espanya, com al País Basc, 
Extremadura i Andalusia, on van 
sorgir multitud de grups que barre-
javen les seves arrels amb el rock 
més ‘canyero’. Aquest moviment, 
batejat com ‘Música con raíces’, va 
canalitzar les ànsies de llibertat i 
l’inconformisme dels joves. Vam fer 
concerts per tota la Península i a tot 
arreu estava ple com un ou.
Amb vint anys acabats de fer, com 
va viure aquesta fama repentina?
Crec que tots ho vam portar força bé 
tenint en compte la nostra joventut. 
Van ser anys molt intensos, de gran 
esperança col·lectiva i vitalitat crea-
tiva. Això sí, no vam fer ni un duro. 
La gent es pensa que hem fet molts 
diners, però en realitat hem sobre-
viscut. Hem de pensar que alesho-
res no existia una indústria musical 
ni el consum que hi ha ara.

Tornarem a viure un moment de 
tanta efusió creativa i social?
En la vida tot és cíclic, però ho veig 
difícil. Als seixanta i setanta es bus-
caven vides alternatives i, de retruc, 
música o art alternatiu. Avui dia en 
l’àmbit de la música, trobes poca 
originalitat i molts “refregits”. A nivell 
social, el moviment hippie va acon-
seguir espantar el sistema, que no 
s’esperava un esclat de llibertat com 
aquell. No el vam enderrocar, però jo 
no ho visc com un fracàs sinó com un 
llegat per a les noves generacions.
Ho aconseguiran els indignats?
Tan de bo aquest moviment tiri en-
davant, però en tinc poques espe-
rances. Ara el sistema té més eines 
per ensorrar qualsevol brot de resis-
tència. Hi ha molta gent que fa coses 
alternatives, però són una minoria. 
Per canviar el sistema ha de can-
viar la cultura de la gent. No podem 
pensar ‘si no tinc, no sóc’ sinó ‘sóc i 
després tinc o no tinc’.

“Després de 37 anys 
com a grup, volem 
descansar de la 
pressió Dharma i tenir 
més llibertat creativa”

Músic

A títol personal
LAURA gRAU
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